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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 22/1149

Saknr Utval Type Dato
061/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Godkjenning av innkalling og sakliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjend

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 061/2022

KS - behandling:
Det vart sett fram forslag om Atle Nordland (H)  og Stian Søvik (Sp) til å skrive under møteboka.
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjend
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 22/1149

Saknr Utval Type Dato
062/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Godkjenning av møtebok 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Møtebok vert godkjend.

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 062/2022

KS - behandling:
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Møtebok vert godkjend.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-033, FE-159 22/987

Saknr Utval Type Dato
017/2022 Kraftfondsstyret PS 05.12.2022
063/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Kraftfondsbudsjettet 2023 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Årsbudsjettet for kraftfondet 2023 vert fastsett slik; 

2. Tildeling av frie midlar frå kraftfondet skjer ved hovudfordeling i september med søknadsfrist 
15.juni 2023, og 2.tildelingsrunde i nov./desember 2023 med søknadsfrist 1.november 2023. Det 
vert opna for å ta opp hastesaker.

Saksopplysningar:
Bakgrunn, fakta og vurdering;
Kraftfondbudsjettet viser eit oversyn over forventa inntekter og plan for bruk av midlane for 2022. 
Viser til retningslinene for kraftfondet, § 6 e

Kraftfondsbudsjettet blir årleg tilført konsesjonsavgift frå BKK produksjon som del av 
konsesjonsvilkåra, satsen vert justert kvart 5.år – sist justert i 2019 til kr. 3.168.580,-. Renter og 
avdrag utlån kraftfondet vert tilført kraftfondsbudsjettet, samt renteinntekter av fondsmidlane.  Det 
vert budsjettert med ei samla inntekt i 2023 på kr. 3.350.000

Postar under budsjettet til kraftfondet 2023; 
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1.Masfjordsambandet, avsetjing med 1 mill.kr. til eigenkapital Masfjordsambandet 
Masfjordsambandet - løyving av eigne midlar til prosjektet jf. vedtak i Masfjorden kommunestyre 
den 31.05.2012, KS-045/12 VEDTAK: 

2. Det ligg i budsjettframlegget frå administrasjonen inne finansiering av tilskot for Regionrådet, og 
ein del interkommunale fellestiltak, samarbeid næringsområdet med vestland fylkeskommune,  
kompetanse, biosfæreprosjektet etc., utover postar til sjølve regionrådet,

 Vidare ligg her inne tilskot Hordaland olje og gass, samarbeidsprosjekt kraft og LVK kontingent for 
2023. Oppsummert/avrunda til kr. 600.000

3. Ein foreslår løyving/pott på inntil kr. 550.000,- til profilering av kommunen, inkl.
løypande annonsering av tomteareal, av kommunale arrangement kraftspela –
kommunal støtte til privat arrangement som erstattar kraftspela, og oppfølging av «bli
Masfjording», støtteannonsar, profileringstiltak og representasjon delegert til
rådmann/ordførar i fellesskap, samt tiltaksmidlar. Tiltaket vert ført under konto 11403, teneste 
3250 i kommunerekneskapen rammeområde felles.

4.Det ligg i budsjettframlegget inne midlar til næringsarbeid under rådmannskontoret 
med kr. 100.000. Teneste 1200 rådmannskontoret i kommunerekneskapen – 
rammeområde administrasjon. Dette er midlar som vert tilført driftsbudsjettet til kommunen. 

5. Sertifikatordninga – ut I frå siste evaluering og tilbakemelding kurshaldar av effekt 
vert denne potten sett I 0 for 2023.

6. Kommunen står fritt til å tilføre fondet renteinntektene av utlån frå kraftfondet og 
bankinnskot. Budsjettframlegget 2023 inneber at desse midlane (ca kr. 50.000) ikkje 
blir tilført kommunen sitt driftsbudsjett, men vert disponibel i kraftfondsbudsjettet. 

7. Ein har lagt inn ein post relatert til fleire forhold om medfinansiering av nye 
Bustadføremål/felt som saman med etableringstilskot, kommunale avgifter og 
tilknytingsavgifter dannar grunnlag for realisering av ein del prosjekt. Dette er 
forhold som ligg i kommunen sitt investeringsbudsjett, som vert delfinansiert med 
bruk av fond. Kommunen fekk bygd opp eit bustadfond på 20 mill.kr., og ikkje behov for påfyll 
denne posten i 2023. 

8. Elevbedrift/grundercamp – tiltak ein ønskjer å vidareføre,

9. Andre næringstiltak, gjeld løyving til GMU med kr. 350.000 for 2023. Potten vart auka i 2020 til 
350.000,- som eingongsløyving, men no vidareført for 4.året.  
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10. Det er sett av ein pott til ordning med etableringstilskot – ut i frå pågang og 
førespurnader siste åra, har ein lagt inn 5 tilskot. 
 
11. Søknad om støtte (lån &) tilskot er sett til kr. 430.000 i 2023, og prosjekt som 
søkjer om lån vert prioritert framføre tiltak og søknader om tilskot gjennom 
kraftfondet 

Tabellen under summerer opp tekstdel under pkt. 1 - 11 for kraftfondsbudsjettet; 

Konklusjon
Det vert lagt fram eit balansert 2023 budsjett for kraftfondet, som tek høgde for satsinga 
kring Masfjordsambandet, med løyving på 1 mill.kr, og elles vidareføring av etablerte ordningar 
og satsinga, styrking av post for profilering og marknadsføring av kommunen.

Kraftfondsstyret - 017/2022

KRFT - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

KRFT - vedtak:
1. Årsbudsjettet for kraftfondet 2023 vert fastsett slik; 
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2. Tildeling av frie midlar frå kraftfondet skjer ved hovudfordeling i september med søknadsfrist 
15.juni 2023, og 2.tildelingsrunde i nov./desember 2023 med søknadsfrist 1.november 2023. Det 
vert opna for å ta opp hastesaker.

Kommunestyret - 063/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
1. Årsbudsjettet for kraftfondet 2023 vert fastsett slik; 

2. Tildeling av frie midlar frå kraftfondet skjer ved hovudfordeling i september med søknadsfrist 
15.juni 2023, og 2.tildelingsrunde i nov./desember 2023 med søknadsfrist 1.november 2023. Det 
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vert opna for å ta opp hastesaker.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Viktor Ellingbø FE-151 22/666

Saknr Utval Type Dato
022/2022 Arbeidsmiljøutvalet PS 14.11.2022
016/2022 Administrasjonsutvalet PS 14.11.2022
018/2022 Ungdomsrådet PS 22.11.2022
015/2022 Eldrerådet PS 21.11.2022
010/2022 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 21.11.2022
064/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022
112/2022 Formannskapet PS 14.11.2022

Årsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Rådmannen sitt forslag til årsbudsjett 2023 og ØP 2023-2026 08.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Driftsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt drift jf. pkt. 9.2.

Investeringsbudsjett 2023 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt forslag til årsbudsjett 
og økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt investering jf. pkt. 9.3.

Investeringsaktiviteten i 2023 blir finansiert av tidlegare mottekne tilskotsmidlar, utan opptak av 
lån.

Masfjorden kommune tek opp inntil 2,5 mill. i lån frå Husbanken i 2023 til vidareutlån som 
startlån i samsvar med Husbanken sine retningslinjer.

Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i pkt. 7 i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan. 

For eigedomsskatteåret 2023 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, 
vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum, jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd bokstav d. Den alminnelege skattesatsen for eigedomsskatt i 
skatteåret 2023 er 7 promille, jf. eigedomsskattelova § 11 første ledd.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Rådmannen legger frem med dette årsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 i balanse etter 
rammesaka, men ikkje i balanse etter signala i framlegg til statsbudsjett for 2023. 
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Regjeringa har varsla eit eittårig trekk på rammetilskotet for kommunen i 2023 som følgje av høg 
verdi på konsesjonskrafta i 2022. Kommunen har rapporteringsfrist 1.desember i år og det endelege 
fordelinga av trekket blir fastsett innan året er omme. Siste anslag for effekten av dette trekket for 
Masfjorden kommune er på 27,4 mill.

Regjeringa har i tillegg varsla om ekstra arbeidsgjevaravgift på løningar over kr 750.000 og ein 
lønsvekst frå 2022 til 2023 på 4,2 prosent. Arbeidsgjevaravgiftsendringa vil ha både direkte og 
indirekte effekt for Masfjorden kommune gjennom dei samarbeid som kommunen er ein del av. Det 
er førebels anslått at denne endringa kan utgjere 0,4 mill. Årsbudsjettet for 2023 har funnet rom for 
om lag halvparten av lønsveksten som er varsla i framlegg til statsbudsjett. For å komme opp til 
nivået varsla i framlegget til statsbudsjett, manglar kommunen om lag 2,0 mill. 

Usikkerheitsmomenta over summerer seg til 29,8 mill. for årsbudsjettet 2023. Det endelege utfalet 
blir ikkje kjent før den endelege handsaminga av statsbudsjett for 2023 i stortinget. Administrasjonen 
kjem tilbake til dette i salderingssaka februar/mars 2023.

Høyring
Årsbudsjettet og økonomiplan blir lagt ut til offentleg ettersyn i 14 dagar etter at formannskapet 
innstiller framlegg til vedtak i kommunestyret. Saka vil bli også meldt til behandling i ungdomsrådet, 
arbeidsmiljøutvalet, administrasjonsutvalet, eldrerådet og råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne.

Vurdering
I tillegg til usikkerheita kring 2023 har regjeringa varsla nytt inntektssystem for kommunane med 
verknad frå 2024. Informasjon kring dette kjem i kommuneproposisjonen våre 2023. Målet med  
inntektssystemet er å sørge for at kommunane setjast i stand til å tilby likeverdige tenester til sine 
innbyggjarar. Kommunar med formuesskatt, konsesjonskraft, havbruk og eigedomsskatt kan som 
følgje av endringane i inntektssystemet få reduserte inntekter. For Masfjorden kommune kan dette 
bety ein varig nedgang i driftsinntektene på fleire millionar. 

Med større fokus på likeverdig tenestetilbod blir det enda tyngre å drive ein «ikkje gjennomsnittleg» 
kommune. Skulle inntektene til Masfjorden kommune bli varig redusert allereie frå 2024, blir stadig 
større del av driftsinntektene til kommunen bundne til vidareføring av ein svært kostnadskrevjande 
struktur innan oppvekst. 

Samstundes har det i det siste vore store bemanningsutfordringar innan helse og pleie og omsorg. 
Det er vanskeleg å rekruttere innanfor denne sektoren og bruk av vikarbyrå er både dyrt og ikkje heilt 
problemfritt. Som følgje av det har vikar- og overtidsutgiftene hittil i 2022 vore rekord høge. Ein slik 
situasjon over lang tid kan bringe med seg større slitasje på eksisterande personell. 

Folkeframskrivinga for Masfjorden kommune viser også at det blir stadig større press på tenester 
innanfor helse og pleie og omsorg. Med utgangspunkt i folketala per 01.01.2022, 15 nyfødde barn i 
snitt per år og 18 dødsfall i snitt per år, viser framskrivinga følgjande utvikling for 
økonomiplanperioden 2023-2026:

· 23 færre barn i barnehage og skule
· 32 færre innbyggjarar i aldersgruppa 16-66 år
· 112 fleire innbyggjarar i aldersgruppa 67 år og over

Merk at auken i eldre ventast å vere dobbelt så høg som reduksjonen i innbyggjarar opp til 66 år. 

Konklusjon
Det er stor usikkerheit kring årsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026. Administrasjonen kjem 
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tilbake til desse momenta i salderingssaka tidleg i 2023. 

Årsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 oppfyller ikkje 2 av dei 3 vedtekne handlingsreglar:

· Netto driftsresultata over 1,75 prosent – ikkje oppfylt
· Vekst i rente- og avdragsutgifter under vekst i brutto driftsinntekt – ikkje oppfylt
· Netto lånegjeld under 60 prosent av brutto driftsinntekt – oppfylt

Administrasjonsutvalet - 016/2022

AU - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes (6 røyster) tilrådd til formannskapet.

AU - vedtak:
Driftsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt drift jf. pkt. 9.2.

Investeringsbudsjett 2023 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt forslag til årsbudsjett og 
økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt investering jf. pkt. 9.3.

Investeringsaktiviteten i 2023 blir finansiert av tidlegare mottekne tilskotsmidlar, utan opptak av lån.

Masfjorden kommune tek opp inntil 2,5 mill. i lån frå Husbanken i 2023 til vidareutlån som startlån i 
samsvar med Husbanken sine retningslinjer.

Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i pkt. 7 i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan. 

For eigedomsskatteåret 2023 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, 
vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum, jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd bokstav d. Den alminnelege skattesatsen for eigedomsskatt i 
skatteåret 2023 er 7 promille, jf. eigedomsskattelova § 11 første ledd.

Formannskapet - 112/2022

FS - behandling:
Økonomileiar Svein Viktor Ellingbø møtte til denne saka og svara på spørsmål.

Saka vart drøfta.

Torill Torsvik Størkersen (Ap) la fram budsjettinnspelet frå Ungdomsrådet om ein sum på tilsaman kr 
55 000 til fond/studietur til Oslo. Formannskapet samla seg om at rådmannen innarbeider dette i 
budsjettet.

Formannskapet samla seg om å endre pkt 4 slik:

Masfjorden kommune tek opp inntil 6,0 mill i lån frå Husbanken i 2023 til vidareutlån som startlån i 
samsvar med Husbanken sine retningslinjer.

Framlegg til vedtak frå Administrasjonsutvalet men endringa i pkt 4 vart samrøystes (4 røyster) 
vedteke.
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FS - vedtak:
Driftsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt drift jf. pkt. 9.2.

Investeringsbudsjett 2023 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt forslag til årsbudsjett og 
økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt investering jf. pkt. 9.3.

Investeringsaktiviteten i 2023 blir finansiert av tidlegare mottekne tilskotsmidlar, utan opptak av lån.

Masfjorden kommune tek opp inntil 6,0 mill. i lån frå Husbanken i 2023 til vidareutlån som startlån i 
samsvar med Husbanken sine retningslinjer.

Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i pkt. 7 i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan. 

For eigedomsskatteåret 2023 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, 
vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum, jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd bokstav d. Den alminnelege skattesatsen for eigedomsskatt i 
skatteåret 2023 er 7 promille, jf. eigedomsskattelova § 11 første ledd.

Eldrerådet - 015/2022

ER - behandling:
Økonomileiar Svin Viktor Ellingbø orienterte om budsjett og økonomiplan 2023.

Inger Jåstad ynskjer at slike dokument vert språkvaska.
Eldrerådet tek årsbudsjettet 2023 og økonomiplan 2023 - 2026 til orientering.

ER - vedtak:
Eldrerådet tek årsbudsjettet 2023 og økonomiplan 2023 - 2026 til orientering.

Kommunestyret - 064/2022

KS - behandling:
Økonomileiar Svein Viktor Ellingbø møtte til denne saka.

Saka vart drøfta.

Erlend Kvamsdal (H) sette fram følgjande endringsforslag:

· Redusere barnehageprisane til 2.900 kr/mnd. frå 01.01.23 foreslått finansiert gjennom 
konsesjons kraftsalg.

· Foreslår å auke matpengesatsen og kostnad ekstratimer for SFO med indekspris frå 
01.01.23, men hente inn stigninga siden førre justering.

· Opprette fond på kr 4.000.000 for å hente inn etterslep på kommunale bygg og 
kommunale/fylkesvegar. (der tiltak på fylkesvegar krever medfinansiering) Fondet skal 
byggast opp over 4 år og midlane er tenkt henta frå utbytte havbruksfondet og  eventuelt 
konsesjonskraft overskudd.

Torill Torsvik Størkersen (Ap) referete til formannskapssak 112/2022 der ho la fram budsjettinnspelet 
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frå Ungdomsrådet om ein sum på tilsaman kr 55 000 til fond/studietur til Oslo. Formannskapet samla 
seg i sak 112 om at rådmannen innarbeider dette i budsjettet.

Røysting:

Det vart først røysta over kulepkt 2 i H sitt endringsforslag:

Framlegg til vedtak frå H vart samrøystes vedteke

Kulepkt 1 i H sitt endringsforslag vart røysta opp mot innstillinga frå rådmannen:

Framlegg til vedtak frå H vart samrøystes vedteke

Det vart så røysta over kulepkt 3 i H sitt endringsforslag:

Framlegg frå H vart vedteke mot 4 røyster (Sp).

Det vart til slutt røysta over budsjettet samla:

Framlegg til vedtak frå formannskapssak 112/2022 med endringane sett fram i møtet, vart 
samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Driftsbudsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt drift jf. pkt. 9.2.

Investeringsbudsjett 2023 blir fastsett slik det er lagt frem i rådmannen sitt forslag til årsbudsjett 
og økonomiplan, og i samsvar med bevillingsoversikt investering jf. pkt. 9.3.

Investeringsaktiviteten i 2023 blir finansiert av tidlegare mottekne tilskotsmidlar, utan opptak av 
lån.

Masfjorden kommune tek opp inntil 6,0 mill. i lån frå Husbanken i 2023 til vidareutlån som startlån 
i samsvar med Husbanken sine retningslinjer.

Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i pkt. 7 i rådmannen sitt 
forslag til årsbudsjett og økonomiplan. 

For eigedomsskatteåret 2023 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, 
vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum, jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd bokstav d. Den alminnelege skattesatsen for eigedomsskatt i 
skatteåret 2023 er 7 promille, jf. eigedomsskattelova § 11 første ledd.

Redusere barnehageprisane til 2.900 kr/mnd. frå 01.01.23 foreslått finansiert gjennom konsesjons 
kraftsalg.

Foreslår å auke matpengesatsen og kostnad ekstratimer for SFO med indekspris frå 01.01.23, men 
hente inn stigninga siden førre justering.

Opprette fond på kr 4.000.000 for å hente inn etterslep på kommunale bygg og 
kommunale/fylkesvegar. (der tiltak på fylkesvegar krever medfinansiering) Fondet skal byggast 
opp over 4 år og midlane er tenkt henta frå utbytte havbruksfondet og  eventuelt konsesjonskraft 
overskudd.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-037 20/1020

Saknr Utval Type Dato
117/2022 Formannskapet PS 05.12.2022
065/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Eigarmelding 2022 Masfjorden kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Eigarmelding 2022 vert teken til vitring

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Masfjorden kommune legg opp til eigarmelding årleg i august/september for evaluering av førre år 
og drøfta innspel/framlegg til endring overfor aktuelle selskap etc som kommunen har 
eigarinteresser i og jf elles;

Kommunestyrevedtak sak - 059/2021

· Oversikt over selskap etc jf KL § 26-1 b), innarbeidd i saka under faktadelen, vert teken til 
vitring 

· Masfjorden kommune sine prinsipp for eigarstyring er; 

1. GRUNNGI EIGARSKAP OG VAL AV SELSKAPSFORM 

2. STÅ FOR GOD EIGARSTYRING OG SELSKAPSLEIING 

3. PRAKTISERE MEST MOGLEG OPENHEIT OM SELSKAPA KOMMUNEN ER EIGAR I 

4. FREMJA SINE EIGARINTERESSER GJENNOM GENERALFORSAMLING OG REPRESENTANTSKAPSMØTE 

5. STILLE KLARE KRAV TIL SELSKAPA SINE RESULTATER, SAMFUNNSANSVAR OG ETIKK 

6. VELJE SENTRALE FOLKEVALTE TIL EIGARORGAN OG VURDERE BEHOVET FOR EIN FAST RUTINE FOR KOMMUNIKASJON 
MELLOM KOMMUNESTYRET OG EIGAR REPRESENTANTER I FORKANT AV EIGARMØTE I SELSKAP O.L. 

7. ARBEIDE FOR AT STYRE ER SETT SAMAN SLIK AT STYRET SIN SAMLA KOMPETANSE ER TILPASSA SELSKAPET SITT FØREMÅL 
OG EIGAR SINE FORVENTNINGAR TIL SELSKAPET. DET SKAL TAKAST OMSYN  TIL REGLANE FOR BALANSERT 
KJØNNSREPRESENTASJON OG INHABILITET. NUMERISKE VARA BØR VELJAST  

8. HONORERE STYREVERV I FORHOLD TIL STYRETS ANSVAR OG OPPGÅVER. STYREVERV BØR REGISTRERES 

9. GI OPPLÆRING OG INFORMASJON TIL KOMMUNESTYRET OM EIGARSTYRING
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· Masfjorden kommune legg opp til eigarmelding årleg i august/september for evaluering av førre år 
og drøfta innspel/framlegg til endring overfor aktuelle selskap etc som kommunen har 
eigarinteresser i.

Samt viser til kommunestyresak 25/22, rapport frå eigarskapskontroll (Vestlandsrevisjon) – 
eigarstyring i Masfjorden kommune – med div. tilrådinga og oppfølgingsforhold.

Fakta

I ny kommunelov som tredde i kraft 1.1.2020 er det lovfesta krav til eigarstyring i § 26-1: 

«Kommuner og fylkeskommuner skal minst én gang i valgperioden utarbeide en eierskapsmelding 
som skal vedtas av kommunestyret eller fylkestinget selv. 
Eierskapsmeldingen skal inneholde 
a) kommunens eller fylkeskommunens prinsipper for eierstyring 
b) en oversikt over selskaper, kommunale eller fylkeskommunale foretak og andre virksomheter 
som kommunen eller fylkeskommunen har eierinteresser eller tilsvarende interesser i 
c) kommunens eller fylkeskommunens formål med sine eierinteresser eller tilsvarende interesser i 
virksomhetene nevnt i bokstav b.»
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Aksjeselskap;
Etter aksjelova § 3-4 skal selskapet «til enhver tid ha en egenkapital og en likviditet som er 
forsvarlig ut fra risikoen ved og omfanget av virksomheten i selskapet». Dette inneber at 
eigenkapitalen i selskapet skal vere tilstrekkeleg i høve til risiko, aktivitet og selskapet si forventa 
utvikling. Vidare må selskapet ha tilstrekkeleg likviditet til å kunne innfri sine forpliktingar og 
styret har handleplikt dersom eigenkapitalen er lågare enn forsvarleg, jf. § 3-5. 

Nærare omtale av aksjeselskap som kommunen har eigarinteresse i;

Masfjordbygg AS 
Masfjordbygg AS er eigd av Masfjorden kommune (85 %, saman med Masfjorden Kraftfond som eig 
15 %) og vart stifta i 1977. 

Føremålet til selskapet er: «Byggja og driva utleigebygg i Masfjorden». Selskapet eig 
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kommunehuset/administrasjonsbygget til Masfjorden kommune.

Einekavane AS 
Einekavane AS er heleigd av Masfjorden kommune og vart stifta i 2004. Selskapet er ein 
arbeidsmarknadsbedrift (VTA) med tilrettelagte arbeidsplassar. 

Føremålet til selskapet er: «Ivereta viktige sosialpolitiske føremål i Masfjorden kommune. Verksemda 
skal fungere som kommunen sitt fremste organ for arbeidstrening, habilitering, rehabilitering, 
attføring, aktivisering og varig verna arbeid for menneske som har trong for slik arbeid. Verksemda 
skal vere tiltaksarrangør for arbeidsplassar for yrkesvalhemma arbeidstakarar i regi av NAV.»

Stordalen skisenter AS 
Stordalen skisenter AS er eigd av Masfjorden kommune (50 %) og IL Bjørn Vest. Selskapet vart stifta i 
2007 og driv skisenteret i Stordalen. 

Føremålet til selskapet er: «Eige, drive og vidareutvikle skitrekk Stordalen og elles verksemd som 
naturleg samanheng med dette.»

Gulen og Masfjorden Utvikling AS 
Gulen og Masfjorden AS vart stifta i 2008 og er eigd av Masfjorden kommune (21,5 %), Gulen 
kommune (21,5 %), SIVA (24,7 %) og Fylkeskommunen (9,7 % Hordaland og 22,4 % Sogn og Fjordane 
- er slått saman frå 2020). 

Føremålet til selskapet er: 
«Tilretteleggje tilhøva for auka næringsverksemd i kommunane Gulen og Masfjorden, og skal ved å 
vere ein aktiv pådrivar og koordiantor for private aktørar bivirke til etablering av lønsame 
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arbeidsplassar i distriktet. Selskapet skal vidare vere ein koordinator for offentlege midlar til 
næringsarbeid og vere ein pådrivar for at næringslivet får ei god kunnskaps- og teknologisk utvikling. 
Selskapet kan drive kjøp/sal og ha anna verksemd i samband med dette. Selskapet kan delta i andre 
selskap med liknande verksemd. Selskapet skal ha eit nært samarbeid med Gulen/Masfjorden 
Næringsråd.»

Berivest 
Berivest skipa januar 2021, og med følgjande føremål 

Vann Vest AS 
Vann Vest AS vart stifta i 2019 av 18 kommunar. 

Føremålet til selskapet er: «Samarbeidsorganisasjon for eierne. Selskapet skal fremme samarbeid og 
kompetanseutvikling, gjennom å utføre og tilrettelegge for erfaringsutveksling, opplæring og 
informasjonsvirksomhet. Selskapet skal utføre og formidle tjenester, knyttet til vann- og 
avløpsvirksomhet, som for eksempel bistand til drift, kvalitetssikring, vannmiljø og beredskap. 
Selskapet kan inngå samarbeidsavtaler med eller delta i andre foretak i den grad dette er 
formålstjenlig».

Gløde AS 
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Gløde AS er ein fusjon av selskapa MAKS og NIS, gjennomført i 2016. 

Føremålet til selskapet er: «Arbeidsinkludering, kompetanseformidling og verksemd i samband med 
dette. Vår målsetjing er gjennom arbeid og tenester å styrke den enkelte sin moglegheit til sjølv å nå 
måla sine. Vår målgruppe er personar som treng: Varig tilrettelagt arbeid, arbeidstrening, avklaring, 
opplæring og hjelp til å komme ut i ordinært arbeid. Med arbeid meiner vi ein prosess som fører til 
verdiauke av varer og tenester som skal ut i ein marknad. Gløde AS kan delta i andre selskap.»

 

Kommunekraft AS 
Kommunekraft AS vart stifta i 1993. 

Føremålet til selskapet er; «Formidle aksjeeiernes disponible kraft, herunder konsesjonskraft, og 
drive annen virksomhet tilknyttet slik formidling.» Selskapet har i samarbeid med LVK utarbeidd 
standardkontrakt for uttak av konsesjonskraft, ulike rammeavtalar og kan bistå med 
anbodsprosessar og tilbodsevaluering.

BKK AS
BKK AS vart stifta i 1998. 

Føremålet til selskapet er: Produksjon, overføring, distribusjon og omsetning av energi samt annen 
virksomhet knyttet til disse områdene. Virksomheten kan også drives i samarbeid med eller ved 
deltakelse i andre foretak med tilsvarende eller lignende formål.
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Interkommunale selskap 

NGIR IKS Selskapet vart stifta i 1981. 

Føremålet til selskapet er: «Innanfor det tenesteområde og omfang som eigarkommunane 
bestemmer gjennom NGIR sitt representantskap, kan NGIR eiga selskap, eller delar av selskap, 
eigedommar og driftsmidlar, førestå planlegging av tenester, bestilla tenester og varer, administrera 
utøving av tenester, førestå rådgjeving, samt utforma forskrifter og fatta einskildvedtak, førestå 
forvaltning og utøva kontroll, der dette ikkje kjem i strid med særlovar. NGIR skal vera eit selskap 
med høg kompetanse innan avfallshandsaming, og skal til ei kvar tid vera pådrivar for og utviklar av 
gode avfallsløysingar. 

Dette inneber: 

1. Å vera pådrivar i arbeidet for reduserte avfallsmengder og auka gjenvinning. 

2. Å samordna arbeidet med utarbeiding og oppfølging av avfallsplanar for medlemskommunane, og 
å utarbeida framlegg til planar for felles tiltak og aktivitetar. 

3. Å planleggja, byggja og driva anlegg for mottak, sortering og gjenvinning av avfall og slam. 

4. Å stå for omsetnad av gjenvinningsprodukt frå avfall og slam. 

5. Å planleggja, byggja og driva anlegg som sikrar ei miljømessig og samfunnsøkonomisk forsvarleg 
sluttbehandling av restavfall. 

6. Å stå for oppsamling, innsamling og transport av avfall og slam. 

NGIR bør søkja samarbeid med medlemskommunane eller andre kommunar, regionar og selskap for 
å nå desse måla. NGIR sine hovudoppgåver gjeld det hushaldsavfallet som kommunane har ansvar 
for, men selskapet kan og utføra tilsvarande oppgåver for næringsavfall og farleg avfall. NGIR kan ta 
på seg alle oppgåver som høyrer naturleg saman med dei oppgåvene som er nemnde i pkt. 1-6. NGIR 
avgjer i kva grad drifta skal skje ved bruk av eigne anlegg, utstyr og mannskap, eller ved leigeavtalar 
med medlemskommunane, private næringsdrivande eller andre offentleg eigde selskap. Grunnlaget 
for innbetaling til NGIR per abonnent frå kommunane for felles tenester som gjeld det 
hushaldsavfallet kommunane har ansvar for, skal vera likt for alle medlemskommunane. Dette 
prinsippet skal og så langt som det er økonomisk forsvarleg gjelda for alt anna avfall som NGIR 
handsamar.»

Interkommunalt arkiv Hordaland IKS 
Interkommunalt arkiv Hordaland vart stifta i 1995. 

Føremålet til selskapet er: 
1. Selskapet sitt føremål er å arbeide for at for at verdifullt arkivmateriale i deltakarkommunane vert 
tatt vare på og sikra som informasjonskjelder for samtid og ettertid, og gjort tilgjengeleg for offentleg 
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verksemd, forsking og andre administrative og kulturelle formål, jf. arkivlova § 6. 

2. Selskapet skal yte deltakarane desse tenestene som er finansierte gjennom det årlege 
driftstilskotet: ordning og katalogisering av deltakarane sine eldre arkiv, utarbeiding og revisjon av 
overordna arkivplanar for deltakarane, lokale kurs om arkivfaglege emne, tilsyn med at arkivdanning 
og arkivlokale hos deltakarane er i samsvar med føresegnene i lov om arkiv og forskrift om offentlege 
arkiv, rettleiing om arkivfaglege spørsmål, rettleiing om bevaring av elektroniske arkiv. Selskapet skal 
drive fagleg utviklingsarbeid for å gi deltakarane nødvendig og oppdatert rettleiing om arkivfaglege 
spørsmål. Kvar deltakarkommune har rett til å få utført arbeid i samsvar med kommunen sitt 
driftstilskot. Styret gjer vedtak om dei årlege rammene for dette arbeidet. Interkommunalt arkiv i 
Hordaland og den einskilde deltakarkommunen avtalar årleg kva oppgåver dette arbeidet skal 
omfatte. 

3. Selskapet kan etter avtale med den einskilde deltakaren vere arkivdepot for papirbaserte og 
elektroniske arkiv, jfr. forskrift om offentlege arkiv, jf. forskrift om offentlege arkiv §§ 5-1 - 5-6. 
Avtale om arkivdepot skal ha ei oppseiingstid på eitt år. Depotfunksjonen skal finansierast av ei 
særskilt deponeringsavgift etter satsar vedtekne av representantskapet. 

4. Selskapet kan ut over det som er fastsett i nr. l og 2 ovanfor, tilby tenester som deltakarane skal 
betale for, etter satsar vedtekne av styret. Dette skal vere tenester som deltakarane har ulik 
etterspurnad etter, eller som ikkje blir gitt til alle deltakarar. 

5. Selskapet kan etter vedtak i styret gjennomføre spesielle prosjekt som ligg utanfor arkivet sine 
ordinære arbeidsoppgåver, når desse er fullfinansierte av deltakarar eller andre som samarbeider 
om prosjektet. 

6. Selskapet kan etter vedtak i styret ta på seg konsulentoppdrag for utanforståande, når 
oppdragsgivar betalar for tenesta og den ikkje går ut over arkivet sine hovudoppgåver. Definisjonen 
av føremål og oppgåver er uttømmande. Representantskap og styre har ikkje fullmakt til å fatte 
vedtak på område som ikkje er nemnt ovanfor.

Nordhordland Revisjon IKS / Vestlandsrevisjon IKS 
Nordhordland Revisjon IKS vart stifta i 1995. 

Føremålet til selskapet er: Nordhordland Revisjon IKS har som oppgåve å utføre revisjon i kommunar 
i høve til Lov om kommunar og fylkeskommunar av 25. september 1992, § 60. Nordhordland 
Revisjon IKS skal på vegne av kommunestyret og kontrollutvalet stå for jamleg kontroll med 
forvaltninga i kommunar i høve til forskrift om revisjon og forskrift om kontrollutval. Arbeidsområdet 
er nærare definert i forskrift om revisjon. Nordhordland Revisjon IKS skal vidare ha som føremål å 
kunna tilby sine revisjons- og rådgjevingstenester ovanfor ulike verksemder som kommunar er 
økonomisk involvert i, eller har andre interesser i. Selskapet kan også tilby sine tenester til private 
selskap med og utan revisjonsplikt. Alle eksterne oppdrag som ikkje er ein del av kommunen si 
forvaltningsverksemd skal vera sjølvfinansierande. Avtale om revisjon vert inngått mellom 
oppdragsgjevarane og Nordhordland Revisjon IKS ved dagleg leiar/revisjonssjef.

Nordhordland Utviklingsselskap IKS – regionråd 
Nordhordland Utviklingsselskap IKS vart stifta i 2003. 

Føremålet til selskapet er: Arbeide i samsvar med det politiske organet RNH sitt føremål. Ivareta 
økonomiske og administrative oppgåver for RNH. Ivareta saksførebuing og sakshandsaming av saker 
for RNH. Gjennomføre utviklingsarbeid som er i tråd med føremålet til RNH. Ta på seg økonomiske 
og administrative oppgåver samt utviklingsoppdrag for eigarkommunane etter særskild avtale. 
Selskapet kan inngå samarbeidsavtalar med kommunar, fylkeskommunar og andre verksemder. 
Selskapet kan gå inn som eigar i andre verksemder, innanfor rammene til kommunelova og andre 
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lover og føresegner knytt til kommunar si deltaking i verksemder/forretningsdrift

Region Nordhordland Helsehus IKS 
Region Nordhordland Helsehus IKS vart stifta i 2014. 

Føremålet til selskapet er Selskapet skal planlegge og byggje eit region- og helsehus til offentleg 
tenesteyting, fortrinnsvis helse- og omsorgstenester for kommunane i region Nordhordland. 
Selskapet skal drifte og leige ut lokale til offentleg tenesteyting, fortrinnsvis helse- og 
omsorgstenester for kommunane i region Nordhordland. Leigeinntektene skal dekke 
kapitalkostnadane, drift- og vedlikehaldskostnadane samt felleskostnadar til selskapet. Selskapet kan 
inngå samarbeidsavtalar og forpliktande leigeavtalar med kommunar, fylkeskommunar, helseføretak 
og andre verksemder. Selskapet kan gå inn som eigar i andre verksemder, innanfor rammene til 
kommunelova og andre lover og føresegner knytt til kommunar si deltaking i 
verksemder/forretningsdrift.

Andre selskap 

IKT Nordhordland Kommunalt Oppgåvefellesskap 
IKT Nordhordland Kommunalt Oppgåvefellesskap vart stifta i 2019 og er ei vidareføring av 
vertskommunesamarbeidet «IKT Nordhordland». 

Føremålet til selskapet er: «Ivareta deltakarkommunane sine oppgåver innan informasjons og 
kommunikasjonsteknologi, knytt til drift, driftsstøtte, service, informasjonssikkerheit, utvikling og 
forvaltning av kostnadseffektive driftsløysingar og tenester»

Eigarforholda i Masfjorden kommune er oversiktleg og ikkje så omfattande, og i mange samanhengar 
nære relasjonar mellom politikarar og selskap. For å forvalte desse verdiane er det greitt å få på plass 
nokre formelle prinsipp. 

Konklusjon
Eigarmeldinga tek for seg kommunen sin eigarstyringsstrategi og prinsipp, gir oversikt over selskap 
og føremål – samt økonomiske nøkkeltal, som ein  legg til grunn stettar intensjonen med 
kommunelova § 26-1. 

Formannskapet - 117/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Eigarmelding 2022 vert teken til vitring
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Kommunestyret - 065/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Eigarmelding 2022 vert teken til vitring
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-103, TI-&13 22/1106

Saknr Utval Type Dato
122/2022 Formannskapet PS 05.12.2022
066/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Inntektssystemet for kommunane, høyring NOU 2022:10 - høyringssvar 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
NOU 2022 10 - Forslag til nytt inntektssystem for kommunene med blikk på 
kommunene i Vestland

23.11.2022

2022-11-08 Høring NOU 2022-10 Inntektssystemet - 
Naturressurskommunene_ev (1)

23.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
· Masfjorden kommune går sterkt imot at framlegget til endringa i inntektssystemet frå 

utvalet som legg fram NOU 2022:10 vert gjennomført 

· Vi er sterkt imot innlemming av kommunale kraftinntekter og andre inntekter som 
havbruksfondet i inntektssystemet. Etter framlegget skal «kraftkommunane» dele 10% av sine 
konsesjonskraftinntekter med resten av landet.  Då vasskraftutbyggingane vart vedtekne, vart 
det som ein del av vilkåra for utbygging, vedteke ein føresetnad om at kommunane skal ha 
varige særlege inntekter. Inntektene er varig kompensasjon for dei negative inngrepa i vår 
natur som følgje av vasskraftutbyggingar. Slike inntekter kan ikkje avviklast ved endringar i eit 
inntektssystem for kommunesektoren. Konsesjonsvilkåra lever vidare uavhengig av korleis 
inntektssystemet vert endra. Vi viser elles til grundig uttale frå LVK/naturressurskommunane 
på dette område.

· Vi finn det urovekkjande at små distriktskommunar kjem dårleg ut i framlegget til nytt 
inntektssystem for kommunane, og meiner det er viktig at desse kommunane heller får betre 
utteljing i inntektssystemet og såleis vert sett betre i stand til å skape ei god 
samfunnsutvikling. 

· Masfjorden kommune vurderer det som viktig at mindre kommunar med høgt 
utgiftsbehov knytt til ressurskrevjande brukarar får tilført nok ressursar til å sikre eit godt 
tilbod, og meiner finansieringsordninga framleis bør liggje utafor Inntektssystemet.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Inntektssystemutvalet blei oppnemnd 12. mai 2020, og fekk i oppdrag å foreta en heilskapleg 
gjennomgang av inntektssystemet for kommunane. Utvalets si utgreiing NOU 2022:10 er sendt på 
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høyring med frist 04.01.2023

Høyringsbrev
«Kommunal- og distriktsdepartementet sender med dette NOU 2022: 10 Inntektssystemet for 
kommunene på høring.
Høringsfristen er utvidet til 4. januar 2023. 
Inntektssystemutvalget ble oppnevnt ved Kongelig resolusjon 12. mai 2020, og fikk i oppdrag å foreta 
en helhetlig gjennomgang av inntektssystemet for kommunene. Inntektssystemet fordeler 
rammetilskuddet og omfordeler skatteinntekter mellom kommuner. Inntektssystemet består i dag av 
tre hovedelementer: innbyggertilskuddet med en utgiftsutjevning, ulike regionalpolitisk begrunnede 
tilskudd og en omfordeling av skatteinntekter gjennom inntektsutjevningen. Utvalget skulle vurdere 
dagens inntektssystem for kommunene og de ulike elementene i dette, samt komme med et forslag 
til utforming av inntektssystemet.
Utvalgets utredning ble overlevert til Kommunal- og distriktsministeren 29. august 2022.
Departementet ønsker at berørte og interesserte aktører vurderer utvalgets anbefalinger og sender 
derfor utredningen på høring. Høringsuttalelser skal avgis digitalt på regjeringen.no. Dette gjøres 
under «Send inn høringssvar» nederst på denne nettsiden. Alle kan avgi høringsuttalelse. 
Høringsuttalelser er offentlige etter offentleglova og blir publisert sammen med øvrige 
høringsuttalelser».

Uttale

Masfjorden kommune gjev slik høyringsfråsegn til NOU 2022: 10 Inntektssystemet for kommunane: 
· Masfjorden kommune går sterkt imot at framlegget til endringa i inntektssystemet frå 

utvalet som legg fram NOU 2022:10 vert gjennomført 
· Vi er sterkt imot innlemming av kommunale kraftinntekter og andre inntekter som 

havbruksfondet i inntektssystemet. Etter framlegget skal «kraftkommunane» dele 10% av sine 
konsesjonskraftinntekter med resten av landet. Då vasskraftutbyggingane vart vedtekne, vart 
det som ein del av vilkåra for utbygging, vedteke ein føresetnad om at kommunane skal ha 
varige særlege inntekter. Inntektene er varig kompensasjon for dei negative inngrepa i vår 
natur som følgje av vasskraftutbyggingar. Slike inntekter kan ikkje avviklast ved endringar i eit 
inntektssystem for kommunesektoren. Konsesjonsvilkåra lever vidare uavhengig av korleis 
inntektssystemet vert endra. Vi viser elles til grundig uttale frå LVK/naturressurskommunane 
på dette område.

· Vi finn det urovekkjande at små distriktskommunar kjem dårleg ut i framlegget til nytt 
inntektssystem for kommunane, og meiner det er viktig at desse kommunane heller får betre 
utteljing i inntektssystemet og såleis vert sett betre i stand til å skape ei god samfunnsutvikling. 

· Masfjorden kommune vurderer det som viktig at mindre kommunar med høgt utgiftsbehov 
knytt til ressurskrevjande brukarar får tilført nok ressursar til å sikre eit godt tilbod, og meiner 
finansieringsordninga framleis bør liggje utafor Inntektssystemet.

Fakta

Inntektssystemutvalet har lagt fram eit omfattande dokument (om lag 300 sider), og i denne saka er 
det difor lagt vekt på dei delane av tilrådinga som har størst konsekvens for Masfjorden kommune. 
Fordelingsverknadene av framlegget er at dei mest sentrale kommunane får høgare inntekter pr 
innbyggjar, og at dei økonomiske verknaden vert gradvis dårlegare med lågare sentralitet, slik at dei 
minst sentrale kommunane tapar mest (tabell 15.9, s. 254). 

Utvalet skriv (kap. 2.4, s.17): «Samla sett kommer de minste kommunene og kommunene som i dag 
har de høyeste inntektene, negativt ut av utvalgets forslag, mens mellomstore og større kommuner 
kommer positivt ut.»
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Verknaden for Masfjorden kommune er ført opp med opp med kr 4 663 lågare inntekter pr 
innbyggjar (s. 276), som årleg vil utgjere nedgang på 7,8 mill.kr., slik at dette fører til at Masfjorden er 
den kommunen i vestland som kjem dårlegast ut i fylket, og kjem svært dårleg ut og på landsbasis. 

Som tillegg til NOUen er det utarbeidd 

Og kor Masfjorden taper på alle 3 områda 

Utvalet skriv følgjande om kraftinntektene og havbruksinntektene som no er tilrådd innlemma i 
utgiftsutjamninga (kap. 2.3, s.17):
«Mange kommuner har i dag høye inntekter fra vannkraft, havbruksfond og eiendomsskatt på kraft- 
og petroleumsanlegg. Disse inntektene, som ikke er en del av dagens inntektsutjevning, øker 
forskjellene mellom kommunene, og utfordrer kommunenes muligheter til å tilby likeverdige 
tjenester. Utvalget mener at flere av inntektsartene på siden av inntektssystemet bør omfattes av en 
moderat utjevning mellom kommunene. Utvalget mener at mottakerkommunene fortsatt skal sitte 
igjen med en betydelig del av disse inntektene, men at hensynet til likeverdige tjenester tilsier at deler 
av inntektene bør komme alle kommuner til gode. Utvalget anbefaler derfor at det innføres en egen, 
moderat utjevningsordning for disse inntektene, med en 10 pst. symmetrisk utjevning.»

Vurdering

Det har vore nedsett ein del utval opp gjennom åra som har sett på ulike endringar i 
inntektssystemet – alle med same resultat for Masfjorden sin del, fører til nedgang i sum 
rammetilskot. Fokus på innbyggjar og einheitskostnader, fangar i stadig mindre grad opp avstandar 
og reisetid, som ein liten distriktskommune med store avstandar og ein fjord som skil kommunen gjer 
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at ein må oppretthalde 3 skular, barnehagar etc., som ut i frå folketal skulle tilseie 1. Bruprosjektet 
som kunne ha løyst store deler av desse utfordringane får ein i liten grad dra hjelp og avklaringa på 
frå sentral hald. 

Framlegg til uttale fangar opp dei mest sentrale forholda/vurderinga frå kommunen si side.  

Konklusjon
Masfjorden kommune er den kommunen i Vestland som kjem dårlegast ut i fylket, og kjem svært 
dårleg ut og på landsbasis, og ein går sterkt i mot framlegga til endringa inntektssystemet jf. NOU 
2022:10. 

Formannskapet - 122/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Rådmannen sette fram følgjande framlegg som tillegg til kulepkt 3:

Det har vore nedsett ein del utval opp gjennom åra som har sett på ulike endringar i 
inntektssystemet – alle med same resultat for Masfjorden sin del, fører til nedgang i sum 
rammetilskot. Fokus på innbyggjar og einheitskostnader, fangar i stadig mindre grad opp 
avstandar og reisetid, som ein liten distriktskommune med store avstandar og ein fjord som skil 
kommunen gjer at ein må oppretthalde 3 skular, barnehagar etc., som ut i frå folketal skulle 
tilseie 1. Bruprosjektet som kunne ha løyst store deler av desse utfordringane får ein i liten grad 
dra hjelp og avklaringa på frå sentral hald. 

Framlegg til vedtak - med tillegget til kulepkt 3 sett fram i møtet - vart samrøystes tilrådd til 
kommunestyret.

FS - vedtak:
· Masfjorden kommune går sterkt imot at framlegget til endringa i inntektssystemet frå 

utvalet som legg fram NOU 2022:10 vert gjennomført 

· Vi er sterkt imot innlemming av kommunale kraftinntekter og andre inntekter som 
havbruksfondet i inntektssystemet. Etter framlegget skal «kraftkommunane» dele 10% av sine 
konsesjonskraftinntekter med resten av landet.  Då vasskraftutbyggingane vart vedtekne, vart 
det som ein del av vilkåra for utbygging, vedteke ein føresetnad om at kommunane skal ha 
varige særlege inntekter. Inntektene er varig kompensasjon for dei negative inngrepa i vår 
natur som følgje av vasskraftutbyggingar. Slike inntekter kan ikkje avviklast ved endringar i eit 
inntektssystem for kommunesektoren. Konsesjonsvilkåra lever vidare uavhengig av korleis 
inntektssystemet vert endra. Vi viser elles til grundig uttale frå LVK/naturressurskommunane 
på dette område.

· Vi finn det urovekkjande at små distriktskommunar kjem dårleg ut i framlegget til nytt 
inntektssystem for kommunane, og meiner det er viktig at desse kommunane heller får betre 
utteljing i inntektssystemet og såleis vert sett betre i stand til å skape ei god samfunnsutvikling. 
Det har vore nedsett ein del utval opp gjennom åra som har sett på ulike endringar i 
inntektssystemet – alle med same resultat for Masfjorden sin del, fører til nedgang i sum 
rammetilskot. Fokus på innbyggjar og einheitskostnader, fangar i stadig mindre grad opp 
avstandar og reisetid, som ein liten distriktskommune med store avstandar og ein fjord som skil 
kommunen gjer at ein må oppretthalde 3 skular, barnehagar etc., som ut i frå folketal skulle 
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tilseie 1. Bruprosjektet som kunne ha løyst store deler av desse utfordringane får ein i liten 
grad dra hjelp og avklaringa på frå sentral hald. 

· Masfjorden kommune vurderer det som viktig at mindre kommunar med høgt utgiftsbehov 
knytt til ressurskrevjande brukarar får tilført nok ressursar til å sikre eit godt tilbod, og meiner 
finansieringsordninga framleis bør liggje utafor Inntektssystemet.

Kommunestyret - 066/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
· Masfjorden kommune går sterkt imot at framlegget til endringa i inntektssystemet frå 

utvalet som legg fram NOU 2022:10 vert gjennomført 

· Vi er sterkt imot innlemming av kommunale kraftinntekter og andre inntekter som 
havbruksfondet i inntektssystemet. Etter framlegget skal «kraftkommunane» dele 10% av 
sine konsesjonskraftinntekter med resten av landet.  Då vasskraftutbyggingane vart 
vedtekne, vart det som ein del av vilkåra for utbygging, vedteke ein føresetnad om at 
kommunane skal ha varige særlege inntekter. Inntektene er varig kompensasjon for dei 
negative inngrepa i vår natur som følgje av vasskraftutbyggingar. Slike inntekter kan ikkje 
avviklast ved endringar i eit inntektssystem for kommunesektoren. Konsesjonsvilkåra lever 
vidare uavhengig av korleis inntektssystemet vert endra. Vi viser elles til grundig uttale frå 
LVK/naturressurskommunane på dette område.

· Vi finn det urovekkjande at små distriktskommunar kjem dårleg ut i framlegget til nytt 
inntektssystem for kommunane, og meiner det er viktig at desse kommunane heller får betre 
utteljing i inntektssystemet og såleis vert sett betre i stand til å skape ei god 
samfunnsutvikling. Det har vore nedsett ein del utval opp gjennom åra som har sett på ulike 
endringar i inntektssystemet – alle med same resultat for Masfjorden sin del, fører til 
nedgang i sum rammetilskot. Fokus på innbyggjar og einheitskostnader, fangar i stadig 
mindre grad opp avstandar og reisetid, som ein liten distriktskommune med store avstandar 
og ein fjord som skil kommunen gjer at ein må oppretthalde 3 skular, barnehagar etc., som ut 
i frå folketal skulle tilseie 1. Bruprosjektet som kunne ha løyst store deler av desse 
utfordringane får ein i liten grad dra hjelp og avklaringa på frå sentral hald. 

· Masfjorden kommune vurderer det som viktig at mindre kommunar med høgt 
utgiftsbehov knytt til ressurskrevjande brukarar får tilført nok ressursar til å sikre eit godt 
tilbod, og meiner finansieringsordninga framleis bør liggje utafor Inntektssystemet.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-223 22/1035

Saknr Utval Type Dato
018/2022 Kraftfondsstyret PS 05.12.2022
067/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Frøyseth gardsmat - søknad om støtte gjennom kraftfondet 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Kraftfondet - søknad om tilskot 03.11.2022
Vedlegg 2 03.11.2022
Vedlegg 3 03.11.2022
Vedlegg 5 03.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Frøyseth gardsmat DA får tildelt inntil kr. 200.000,- i tilskot gjennom kraftfondet til 

omsøkte investeringsføremål
2. Frøyseth gardsmat DA får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 500.000 

til omsøkte investeringsføremål. 
3. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid. 
4. Lån med pant i eigedom 
5. Frist med å nytte lånetilsegna vert sett til den 15.12.2023

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Det vert søkt om støtte gjennom kraftfondet med kr. 300.000 i tilskot og kr. 700.000 i lån til eit 
prosjekt på knappe 4,9 mill.kr. 

Høyring

Søkjar stilte i kraftfondsstyret/formannskapet 14.11.22 og orienterte og synte film om prosjekt og 
søknaden 

Fakta

Viser til vedlegg – søknaden

Vedk. retningslinene for kraftfondet;  
§ 2          Føremål
Kraftfondet skal i hovudsak nyttast til næringsføremål. Fondet kan og nyttast til kommunale tiltak som
tryggjer og aukar busetnaden i Masfjorden kommune.           
Prosjekt som har til føremål å betra vilkåra for sysselsetjing av ungdom og kvinner bør prioriterast.
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Det kan ikkje gjevast stønad til sanering av gjeld eller til den daglege drifta av verksemder og
kommunen. Verksemder som mottar vesentleg overføringar frå statsbudsjettet bør ikkje prioriterast (herunder 
tenkt landbruk opphavleg). Fondet´s midlar kan berre nyttast til investeringar i varige driftsmidlar.

Beløpsgrenser for støtte gjennom kraftfondet; 
          •          Bedriftsutvikling                                                   kr.   50.000,-
          •          Investeringar                                                            kr. 250.000,-
          •          Utlån                                                                       kr. 500.000,-

Kraftfondet er først og fremst retta mot støtte til mindre næringsprosjekt. For større prosjekt (samla 
kapitalbehov utover 500.000,-) skal søkjar først avklare mogleg støtte gjennom innovasjon Noreg eller andre 
regionale støtteordningar, før kraftfondet tek saka opp til handsaming. 

Vurdering

Søknaden som er grundig og informativ, vurderer ein til å vere innafor føremålet med kraftfondet. 
Ein er positiv til prosjektet, og tilrådd støtte gjennom kraftfondet er ut i frå vedtekter, retningsliner, 
gitte beløpsgrenser – samt disponibelt budsjett for tildeling av midlar i 2022, som fører til følgjande

Konklusjon
Frøyseth gardsmat DA får tildelt inntil kr. 200.000,- i tilskot gjennom kraftfondet til omsøkte 
investeringsføremål, og får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 500.000 til omsøkte 
investeringsføremål. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid. Lån med pant i eigedom. Frist med å 
nytte lånetilsegna vert sett til den 15.12.2023. 

Kraftfondsstyret - 018/2022

KRFT - behandling:
Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

KRFT - vedtak:
1. Frøyseth gardsmat DA får tildelt inntil kr. 200.000,- i tilskot gjennom kraftfondet til 

omsøkte investeringsføremål

2. Frøyseth gardsmat DA får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 500.000 
til omsøkte investeringsføremål. 

3. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid. 

4. Lån med pant i eigedom 

5. Frist med å nytte lånetilsegna vert sett til den 15.12.2023

Kommunestyret - 067/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.
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Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:

1. Frøyseth gardsmat DA får tildelt inntil kr 200.000,- i tilskot gjennom kraftfondet til 
omsøkte investeringsføremål.

2. Frøyseth gardsmat DA får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 500.000 til 
omsøkte investeringsføremål. 

3. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid. 

4. Lån med pant i eigedom 

5. Frist med å nytte lånetilsegna vert sett til den 15.12.2023



Møtebok Kommunestyret Møte nr. 6, 15.12.22 Side 33 av 65

Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Frank Kvinge FA-D11 22/1029

Saknr Utval Type Dato
114/2022 Formannskapet PS 14.11.2022
068/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Søknad  om forskottering av spelemidlar og meirkostnader ved flomlys,  Nordbygda 
idrettsanlegg< 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Masfjord Fotballag søknad om forkottering av spelemidlar og meirkostnader 
ved flomlysanlegg 27.10.2022

15.11.2022

Avtale om pliktar og ansvar i samband med etablering av parkeringsplass og 
traktorveg m m - Nordbygda sentralbaneanlegg

08.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Framlegg til vedtak:
Kommunen imøtekjem søknaden frå Masfjord fotballag og dekkar meirkostnaden kr 540 046 ved 
oppgradering av Nordbygda idrettsanlegg.

Det vert inngått ein forskotteringsavtale der det går fram at forskottering  kr 800 000 vert utbetalt til 
Masfjord fotballag innan utgangen av 2022, og tilbakebetalt når spelemiddeltilskot er utbetalt.

Midlane vert henta frå disposisjonsfondet.

Saksopplysningar:
Bakgrunn

I søknad  datert 22.10.22 søker Masfjord fotballag om forskottering av spelemidlar, og tilleggsløyving 
for meirkostnader ved HMS-tiltak på flomlysanlegg ved Nordbygda idrettsanlegg.

Vedlegg: Søknad.

Fakta

Masfjorden kommune står som eigar av Nordbygda idrettsanlegg.
I Kommunestyresak KS- 070/2021 vart det gjort vedtak om at Masfjord fotballag etter søknad får 
ansvaret for å oppgradera flomlysanlegget og byggja nytt parkeringsareal og traktorveg med vidare i 
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og ved Nordbygda idrettsanlegg.
Masfjord fotballag tok på seg byggherreansvaret på vegne av Masfjorden kommune.
Masfjorden kommune betalte i tråd med kommunestyrevedtak tilskot kr. 1,5 mill. til Masfjord 
Fotballag ved oppstart av prosjektet.

Det vart laga skriftleg avtale mellom kommunen og fotballaget om plikter og ansvar i samband med 
tiltaket. 
Vedlegg: Avtale om plikter og ansvar

I avtalen står det at  Masfjord fotballag har ansvaret for å finansiera ekstrakostnader utover kr 1,5 
mill inkludert mva, og at dei kan søkja  forskottering av spelemidlar til flomlysanlegget i tråd med 
godkjent søknad om spelemidlar.

Arbeidet med installering av nytt flomlysanlegg er no sluttført. Undervegs i  arbeidet viste det seg at 
fleire av dei fjerna tremastene var i så dårleg forfatning at det ville vera ein høg risiko å bruka dei 
øvrige tremastene vidare. Det vart difor av HMS- omsyn til aktiviteten og brukarane anskaffa 
stålmaster til alle lyspunkta ved anlegget. Meirkostnader ved dette tiltaket vart kr 540 056.

Vurdering

Tilskot til meirkostnader
Masfjord fotballag har i samarbeid med dei lokale entreprenørane utført oppdraget både med 
lysanlegg og parkeringsareal på ein god og effektiv måte, og på ein måte som har gjort at aktiviteten 
ved anlegget har vorte minimalt berørt. 
Det nye flomlyset er ei solid oppgradering, både med tanke på lyskvalitet og HMS.
Tiltaket er gjennomført med minimal kommunal involvering utover å yta tilskot.

I kommunestyresak KS- 070/2021 vart det gjort vedtak på bakgrunn av søknad frå Masfjord 
Fotballag, utan at saka på førehand var administrativt utgreia.  Administrasjonen  og kommunestyret 
hadde difor i liten grad innsyn i omfanget av tiltaket, og om kostnadsramma  var realistisk. I 
prosjektavtalen mellom eigar ( kommunen)  og byggherre( fotballag) går det fram at 
«ekstrakostnader utover kr 1,5 mill inkludert mva er det Masfjord fotballag som har ansvaret for å 
finansiera».

Søkar meiner at meirkostnadane det no er snakk om ikkje vedkjem det prosjekterte tiltaket, men er 
eit ekstra behov ut frå eit HMS-perspektiv. Dei gamle tremastene utgjorde ein fare med omsyn til 
aktiviteten og brukarane av anlegget. Å løysa dette problemet  i samband med installeringa av det 
nye flomlysanlegget, med entreprenør og rigg på plass,  var etter søkar si meining arbeidssparande, 
mindre kostnadskrevjande og tryggare enn om kommunen som eigar ved eit seinare høve, og kanskje 
etter at skader har skjedd, skulle løysa denne HMS-utfordringa.

Rådmannen har forståing for at det var naudsynt å skifta ut dei gamle stolpane. 
Spørsmålet er kven som skal betala for denne meirkostnaden. Det hadde vore ein fordel at 
utskiftinga hadde vore avklart før arbeidet var påbegynt. Uansett ville denne utskiftinga blitt påkrevd 
innan få år, og då ville anleggseigar Masfjorden kommune vorte ansvarleg for kostnadane ved 
arbeidet.
På bakgrunn av dette rår ein til at kommunen tek meirkostnaden kr 540 046

Forskottering av spelemidlar
Installering av flomlysanlegget er spelemiddelberettiga, og det vart sendt søknad for 2022. Søknaden 
er godkjend, men grunna for liten pott til fordeling står tiltaket i kø for utbetaling av tilskot. 
Etterslepet på utbetaling av spelemiddeltilskot til « Ordinære anlegg» er for tida 3-4 år. 

Ved fornying av søknaden for 2023  vil Masfjord fotballag dela søknaden opp i to delsøknader, ein for 
kvar av dei to banene. Dette vil utløysa ytterlegare  kr 100 000 i spelemidlar, slik at samla 



Møtebok Kommunestyret Møte nr. 6, 15.12.22 Side 35 av 65

spelemiddeltilskot blir kr 800 000.

Ser ein på andre spelemiddelsøknader dei seinare åra har kommunal forskottering  av spelemidlar 
eller rentefrie lån i stor grad vore praksis, og eit viktig verkemiddel for at søkarane har kunne  
gjennomføra  tiltak, og såleis tilføra kommunen gode idrett- og friluftsanlegg, med variasjon og 
breidde.

Rådmannen rår til at det vert inngått ein forskotteringsavtale der det går fram at forskottering  kr 
800 000 vert utbetalt til Masfjord fotballag innan utgangen av 2022, og tilbakebetalt når 
spelemiddeltilskot er utbetalt.

Konklusjon
Kommunen imøtekjem søknaden frå Masfjord fotballag og dekkar meirkostnaden kr 540 046 ved 
oppgradering av Nordbygda idrettsanlegg.

Det vert inngått ein forskotteringsavtale der det går fram at forskottering  kr 800 000 vert utbetalt til 
Masfjord fotballag innan utgangen av 2022, og tilbakebetalt når spelemiddeltilskot er utbetalt.

Midlane vert henta frå disposisjonsfondet.

Formannskapet - 114/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes (4 røyster) tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Framlegg til vedtak:

Kommunen imøtekjem søknaden frå Masfjord fotballag og dekkar meirkostnaden kr 540 046 ved 
oppgradering av Nordbygda idrettsanlegg.

Det vert inngått ein forskotteringsavtale der det går fram at forskottering  kr 800 000 vert utbetalt til 
Masfjord fotballag innan utgangen av 2022, og tilbakebetalt når spelemiddeltilskot er utbetalt.

Midlane vert henta frå disposisjonsfondet.

Kommunestyret - 068/2022

KS - behandling:
Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Kommunen imøtekjem søknaden frå Masfjord fotballag og dekkar meirkostnaden kr 540 046 ved 
oppgradering av Nordbygda idrettsanlegg.
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Det vert inngått ein forskotteringsavtale der det går fram at forskottering  kr 800 000 vert utbetalt 
til Masfjord fotballag innan utgangen av 2022, og tilbakebetalt når spelemiddeltilskot er utbetalt.

Midlane vert henta frå disposisjonsfondet.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Oddvin Arne Neset FA-U63, TI-&18 22/1122

Saknr Utval Type Dato
123/2022 Formannskapet PS 05.12.2022
069/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Søknad om serverings- og skjenkeløyve 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Søknad om serverings- og skjenkebevilling Country Cafeen Hosteland 01.12.2022
Oversiktsteikning over lokalet Fensfjordbygg 01.12.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Stordalen Oppleving AS ved Anne Kvellestad får serverings- og skjenkeløyve ved 

Country Cafeen AS Hosteland, 1.etasje i Fensfjordbygg, Fensfjordvegen 615, 5689 
Hosteland.

2. Skjenking av alkoholhaldig drikke gjeld: 
- Alkoholgruppe 1 , øl, cider og rusbrus med alkoholinnhold opp til 4,7 %
- Alkoholgruppe 2, øl, vin og brennevin med alkoholstyrke mellom 4,7 % og 22 %
- Alkoholgruppe 3, brennevin med alkoholstyrke mellom 22 % og 60 %

3. Styrar for skjenkeløyvet: Anne Kvellestad
Avløysar for styrar:  Tore Jarl Pedersen

4. Skjenkeareal: Skjenkeløyvet gjeld innomhus i serveringslokale i 1.etasje i Fensfjordbygg. 
Utskjenka alkohol skal ikkje takast ut i andre deler av bygget eller utandørs. 

5. Skjenketider: 
For skjenking gruppe 1 og 2: kl. 13.00 – 02.00
For skjenking gruppe 3: kl. 17.00 – 02.00
Lukka arrangement gruppe 1, 2 og 3 kl. 17.00 – 02.00

6. Det er eit vilkår for skjenkeløyvet at det ved skjenkestaden også er eit allsidig mattilbod. 
7. Skjenkeløyvet gjeld frå og med 15.12.2022 til og med 31.3.2024.
8. Serveringsløyvet er ikkje tidsavgrensa for denne eigaren og denne lokaliteten.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Stordalen Oppleving AS ved styreleiar og dagleg leiar  Anne Kvellestad søkjer i brev datert 22.11.2022 
om serverings- og skjenkeløyve i leigde serveringslokaler i 1.etasje i Fensfjordbygg, adresse 
Fensfjordvegen 615, 5986 HOSTELAND. 

Uttale
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Søknaden om serveringsløyve og skjenkeløyve er sendt til Politiet i Nordhordland for uttale. 
Sosialtenesta v/NAV Fensfjorden er beden om å uttale seg til søknaden om skjenkeløyve. 

Politiet har i brev datert 30.11.2022 ikkje merknader til at det vert gjeve serverings- og skjenkeløyve.
Sosialtenesta ved NAV Fensfjorden har i brev datert 29.11.2022 ikkje merknader til at det vert gjeve 
skjenkeløyve. 

Fakta

Stordalen Oppleving AS har i dag serverings- og skjenkeløyve ved Stordalen Fjellstove. Noverande  
løyve vart gjeve den 5.5.2022 i KS vedtak 029/2022 i samband med eigarskifte. Anne Kvellestad er 
ansvarleg for dette løyvet. 

Vurdering

I e-post datert 11.11.2022 skriv Anne Kvellestad at dei panlegg å avvikle drifta ved Stordalen 
Fjellstove 31.12.2022, og i telefonsamtale opplyser Kvellestad at ho ynskjer å kome i gang med 
serveringsverksemd i lokala som Kritthuset har hatt i Fensfjordbygg, og håper å kome i gang før jul. 

Kritthuset har hatt serverings- og skjenkeløyve i desse lokala sidan sommaren 2020, men dei avvikla 
drifta i september 2022. Dei siste månadene har det ikkje vore drift i lokala. Det er positivt for 
lokalsamfunnet at det er aktørar som ynskjer å få i gang drift att i lokala i Fensfjordbygg. 

Søknad om serveringløyve skal vurderast etter reglane i Serveringslova. Lova seier at alle som vil 
drive næring av serveringsverksemd må ha løyve frå kommunen, og at løyve skal gjevast dersom 
visse krav er oppfylt. Desse krava er:
- verksemda skal ha ein dagleg leiar som har dokumentert kunnskap om drift av slik verksemd 
gjennom ein etablerarprøve
- dei som er involvert på eigar- og drivarsida skal ikkje ha gjort noko klandreverdig  etter straffelova, 
skatte- og avgiftslov, rekneskapslovverket og likestillings- og diskrimineringslova.

Anne Kvellestad har gjennomført etablerarprøven for serveringsverksemd og kunnskapsprøven i 
alkohollova for skjenking. I tillegg har ho praktisk erfaring frå drift av serverings- og skjenkeverksemd. 
Kommunen har til no ikkje motteke kontrollrapportar eller klager av nokon art som tyder på at 
reglane i alkohollova med forskrifter ikkje har vore følgt for denne bedrifta sin noverande 
skjenkestad.  Erfaringane med  dei etablerte løyva så langt har vore gode.  

Skjenkestaden er ikkje i nærområde for barn og ungdom, slik dei no er definert i Alkoholpolitisk plan. 
Her står det at : «Opphaldstader og nærområder for born og unge er definert som samlingsstader 
som vert brukt til leik, aktivitetar i skule og/eller fritid.» Fensfjordbygg er i hovudsak eit bygg for 
offentlege tenestetilbod som er ope på dagtid vekedagar. Skjenking vil i hovudsak gå føre seg på 
ettermiddag, kveld og i helger. 

Prinsippet om likebehandling av skjenkesøknader skal stå sterkt, det same gjeld behovet for 
harmonisering av dei lokale skjenkevilkåra. Det skal gode grunnar for å ha vesentleg ulike 
opningstider mellom skjenkestadene eller aldersgrense for nokon men ikkje for andre. Dei som 
søkjer løyve får difor som hovudregel løyve innanfor dei sjenketidene som er skissert i Alkoholpolitisk 
plan.  I alkoholpolitisk handlingsplan pkt. 5.1 er rammene for skjenkeløyve no sett til kl. 13.00 – 02.00 
for alkoholgruppe 1 og 2,  og frå kl. 17.00 – kl. 02.00 for alkoholgruppe 3. Dette gjeld no likt for alle 
skjenkestader. 

Alle skjenkestadene er i større eller mindre grad ein del av det totale reiselivsproduksjonen i 
kommunen, sjå også pkt. 6 i alkoholpolitisk handlingsplan. Etablerte skjenkestader har også i denne 
løyveperioden får utvida løyve i samband med lukka einskildarrangement eller såkalla slutta lag.

Løyvehavar har dokumentert gode kunnskapar om alkohollova sine reglar og drift av serveringsstad 
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ved at både styrarar og avløysar har greidd kunnskapsprøven og etablerarprøven. Det er sendt inn 
skatteattest for Stordalen Oppleving AS og for Anne Kvellestad.

Konklusjon
Det vert tilrådd at Stordalen Oppleving AS ved Anne Kvellestad får serverings og skjenkeløyve i 
Country Cafeen AS Hosteland.

Formannskapet - 123/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
1. Stordalen Oppleving AS ved Anne Kvellestad får serverings- og skjenkeløyve ved 

Country Cafeen AS Hosteland, 1.etasje i Fensfjordbygg, Fensfjordvegen 615, 5689 
Hosteland.

2. Skjenking av alkoholhaldig drikke gjeld: 
- Alkoholgruppe 1 , øl, cider og rusbrus med alkoholinnhold opp til 4,7 %
- Alkoholgruppe 2, øl, vin og brennevin med alkoholstyrke mellom 4,7 % og 22 %
- Alkoholgruppe 3, brennevin med alkoholstyrke mellom 22 % og 60 %

3. Styrar for skjenkeløyvet: Anne Kvellestad
Avløysar for styrar:  Tore Jarl Pedersen

4. Skjenkeareal: Skjenkeløyvet gjeld innomhus i serveringslokale i 1.etasje i Fensfjordbygg. 
Utskjenka alkohol skal ikkje takast ut i andre deler av bygget eller utandørs. 

5. Skjenketider: 
For skjenking gruppe 1 og 2: kl. 13.00 – 02.00
For skjenking gruppe 3: kl. 17.00 – 02.00
Lukka arrangement gruppe 1, 2 og 3 kl. 17.00 – 02.00

6. Det er eit vilkår for skjenkeløyvet at det ved skjenkestaden også er eit allsidig mattilbod. 
7. Skjenkeløyvet gjeld frå og med 15.12.2022 til og med 31.3.2024.
8. Serveringsløyvet er ikkje tidsavgrensa for denne eigaren og denne lokaliteten.

Kommunestyret - 069/2022

KS - behandling:
Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
1. Stordalen Oppleving AS ved Anne Kvellestad får serverings- og skjenkeløyve ved 

Country Cafeen AS Hosteland, 1.etasje i Fensfjordbygg, Fensfjordvegen 615, 5986 
Hosteland.
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2. Skjenking av alkoholhaldig drikke gjeld: 
- Alkoholgruppe 1 , øl, cider og rusbrus med alkoholinnhold opp til 4,7 %
- Alkoholgruppe 2, øl, vin og brennevin med alkoholstyrke mellom 4,7 % og 22 %
- Alkoholgruppe 3, brennevin med alkoholstyrke mellom 22 % og 60 %

3. Styrar for skjenkeløyvet: Anne Kvellestad
Avløysar for styrar:  Tore Jarl Pedersen

4. Skjenkeareal: Skjenkeløyvet gjeld innomhus i serveringslokale i 1.etasje i Fensfjordbygg. 
Utskjenka alkohol skal ikkje takast ut i andre deler av bygget eller utandørs. 

5. Skjenketider: 
For skjenking gruppe 1 og 2: kl. 13.00 – 02.00
For skjenking gruppe 3: kl. 17.00 – 02.00
Lukka arrangement gruppe 1, 2 og 3 kl. 17.00 – 02.00

6. Det er eit vilkår for skjenkeløyvet at det ved skjenkestaden også er eit allsidig mattilbod. 
7. Skjenkeløyvet gjeld frå og med 15.12.2022 til og med 31.3.2024.
8. Serveringsløyvet er ikkje tidsavgrensa for denne eigaren og denne lokaliteten.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kjartan Nyhammer FA-V09, FE-252 22/1120

Saknr Utval Type Dato
020/2022 Kraftfondsstyret PS 05.12.2022
070/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Lån frå kraftfondet for byggiing av lausdriftsfjøs for storfe 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak :

Masfjorden kommune gjev gunstige lån til bygging av lausdriftsfjøs for storfehald i Masfjorden. Formålet er 
å behalda mest mogeleg av mjølk- og storfekjøtproduksjonen i kommunen etter lausdriftskravet for storfe 
trer i kraft i 2034. Det vert sett følgjande vilkår for lån :

· Lånebeløp avgrensa til 20 % av godkjent kostnadsoverslag mellom kr 5 – 8,5 mill. og 40 % av 
beløp over kr 8,5 mill. Maksimalt lånebeløp kr 2.000.000 

· Avdragsfritt 5 år, dernest 20 år nedbetalingstid.

Lån vert finansiert med midlar frå Kraftfondet. Ordninga vert evaluert i 2027.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
I 2004 vedtok Stortinget at norsk mjølk- og storfekjøttproduksjon skal foregå i lausdriftsfjøs frå 2024. 
I 2008 vart denne fristen utsett til 2034. I dag er det 11 fjøs med mjølkeproduksjon i Masfjorden 
kommune. Det er berre 3, snart 4, av desse som har lausdriftsfjøsar. Dersom det ikkje vert bygd nye 
fjøsar innan 2034 er det truleg berre att 2-3 mjølkeprodusentar i Masfjorden i 2034.  

Fakta

Mjølkeproduksjonen i Masfjorden

Mjølkeproduksjonen har vore, og er den viktigaste økonomiske bærebjelken for landbruket i 
Masfjorden kommune. 

Pr 01.01.2022 er det 11 mjølkeprodusentar i Masfjorden.  Mjølkeprodusentane utgjer 16 % av dei 70 
bøndene som søkjer produksjonstilskot i kommunen. Mjølkeprodusentane slår og beitar 35  % av all 
innmarka i kommunen.  Mjølkeprodusentane slår og beitar i gjennomsnitt 3 gongar så mykje areal 
som dei andre bøndene. Alle bøndene gjer ein flott jobb og er like viktige. Men det som er 
utfordringa no for mjølkeprodusentane er fristen for lausdriftskravet og dei enorme 
byggjekostnadane dei står føre dersom dei skal halde fram som mjølkeprodusentar.  



Møtebok Kommunestyret Møte nr. 6, 15.12.22 Side 42 av 65

No vert 62 % av all mjølka i Vestland fylke produsert i lausdriftsfjøs. I Masfjorden kommune vart det 
produsert 1.050.000 liter kumjølk i 2021.  26 % av mjølka vart produsert i lausdriftsfjøs. I 2022 står 
det ferdig ein ny lausdriftsfjøs og då vil andelen auka til 39 %. 

Skal Masfjorden kommune behalda dagens mjølkeprodusentar etter 2034 så må det byggjast 7 nye 
fjøsar dei neste 12 åra. Det er sjølvsagt ikkje realistisk. No er det nær 20 år sidan sist det vart bygd ein 
ny fjøs for mjølkeproduksjon i kommunen. Skal kommunen ha ein ambisjon om å behalda halvparten 
av mjølkeprodusentane må det byggjast 3-4 fjøsar i kommunen innan 2034. 

Det er pr i dag 5 bønder i kommunen som har storfehald utan mjølkeproduksjon,

Kostnadsutviklinga i landbruket

Det har skjedd enorm prisauke på viktige innsatsfaktorar i landbruket siste 2-3 åra. Her kan nemnast 
kunstgjødsel, kraftfôr, diesel og straum. Men truleg er det byggematerialar som har hatt den 
sterkaste prisauken. Spesielt trevarer og stål. Men også betong har auka sterkt i pris. No er også 
renta på veg opp. For 10 år sidan var normal byggjekostand på kr 20 pr liter mjølk som årleg kan 
produserast i fjøsen.  I skrivande stund vert nye prosjekt planlagt med kostnader på 60 kroner pr liter 
mjølk. Det vil sei at dersom ein bygger ny fjøs for å produsere 200 000 liter mjølk pr år ( 25-30 
mjølkekyr) så vil den ha ein kostnad rundt kr 12 000 000.

Kvotesystemet i mjølkeproduksjonen

Mjølkeproduksjonen vart kvoteregulert på 1980 – talet. Dei gardane som då hadde kvote fekk 
behalde den og kvoten vart berekna utifrå mjølkeleveransen frå garden dei siste åra. Fram til slutten 
på 1990  talet var det ikkje mogeleg med kjøp og sal av mjølkekvotar. Regelverket for kjøp og sal har 
vore skiftande. Ved sal av mjølkekvote i 2022 sier regelverket at minst 40 % av kvotesalet skal gå til 
Staten for kr 4 kr/liter. Resten kan seljast privat til andre mjølkeprodusentar. Prisen ved privat 
kvotesalg er regulert av tilbod og etterspurnad. I 2022 er prisen ca kr 12 pr liter. Masfjorden 
kommune har i mange år gjeve kr 0,5 pr liter kvote i tilskot til kjøp av mjølkekvote.

Finansieringsordning Innovasjon Norge  

Innovasjon Norge gjev inntil 40 % tilskot av godkjent kostnadsoverslag ved fjøsbygging i 2023. 
Maksimalt kr 3.500.000,- Altså får ein ikkje tilskot for byggekostnader over kr 8.750.000,-

Likviditet

Alle som har gjennomført fjøsbygging erfarer at dei første åra etter bygging er som regel likviditeten 
låg. Når det vert bygd ny fjøs vert det som regel bygd for ein høgare mjølkeproduksjon er det var i 
den gamle fjøsen. Buskapen skal då aukast, det vert dermed mindre inntekt på kjøt ein periode. Ofte 
må det også investerast i  maskinpark med auka kapasitet. Meir gras skal haustast på kort tid. Større 
mengder husdyrgjødsel skal spreiast. Kvote skal kjøpast. 

Å kunne få eit lån som er avdragsfritt dei første åra er difor særs viktig for å få realisert nye fjøsar.

Pantegrunnlag / toppfinansiering :

Pantegrunnlaget har alltid vore ei utfordring innanfor landbruket. Årsaka til dette er at den 
alternative bruken av bygningen er låg når ein kjem ut i distriktet. Det er også bankar som ikkje gjev 
lån til konsesjonspliktige eigedomar med priskontroll. 

Kommunale støtteordningar til storfeproduksjonen
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Kommunane Høyanger, Luster, Vik, Voss, Modalen, Askvoll og Fjaler er døme på kommunar som i 
dag  har ulike støtteordningar for investering i storfeproduksjonen i kommunen. Her kan nemnast 
tilskot til kjøp av mjølkekvote, til bygging, til planlegging/byggeleiing osv.  Nokre av kommunane har 
ordningar som gjeld for heile landbruksnæringa som t.d. tilskot ved kjøp eller sal av gard. 

Vurdering

Landbruket produserer felles godar utover sysselsetting, skatteinntekter og busetting. Eit ope 
kulturlandskap langs vegane, tilgjengeleg utmark med turvegar som ikkje er grodd att og velstelte 
gardstun er felles godar som gjev identitet og som definerer kommunen. For kvar årsverk i 
landbruket så sysselsette det 2,5 årsverk utanfor garden.

Med ei 3 dobling av prisen på same fjøsen dei siste 10 åra er det i dag stort behov for oppsparte 
midlar i høve til dei som bygde for 20 år sidan. Inntektene har i liten grad auka. Pantegrunnlaget har i 
liten grad auka. Dei fleste bøndene er difor avhengig av ein større låneandel. Dyr toppfinansiering i 
form av lån med høg rente eller dyre leasingavtalar på utstyr som mjølkerobot og fôringsanlegg vert 
konsekvensen.

I følgje TINE Rådgiving er den andre store flaskehalsen i utbyggingsprosjekta likviditeten dei første 4-
5 åra etter ei utbygging. Å få eit gunstig lån med avdragsfri periode dei 5 første åra er difor eit viktig 
verkemiddel.  

Normal levetid på ein fjøs med innreiing for mjølkeproduksjon er vanleg å rekne til 25 år. Difor er det 
naturleg å rekne total lånetid på 25 år i samsvar med avskrivingar på nybygget.

Kostnadsoverslaget som vert lagt til grunn ved tildeling av lån er kostnadsoverslaget som vert 
godkjent hjå Innovasjon Norge under deira sakshandsaming. 

Konklusjon
Å  tilby gunstige lån (renta for utlån kraftfond skal fylgja Husbanken si lågaste flytande rente) på inntil 
kr 2.000.000, 5 år avdragsfritt med påfølgjande 20 år nedbetalingstid vil vera eit godt verkemiddel for 
å stimulera til bygging av nye lausdriftsfjøsar for storfehald i Masfjorden. Dette vil sikre 
arbeidsplassar innan landbruket og eit stelt kulturlandskap.

Kraftfondsstyret - 020/2022

KRFT - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

KRFT - vedtak:
Masfjorden kommune gjev gunstige lån til bygging av lausdriftsfjøs for storfehald i Masfjorden. Formålet er å 
behalda mest mogeleg av mjølk- og storfekjøtproduksjonen i kommunen etter lausdriftskravet for storfe trer i 
kraft i 2034. Det vert sett følgjande vilkår for lån :

· Lånebeløp avgrensa til 20 % av godkjent kostnadsoverslag mellom kr 5 – 8,5 mill. og 40 % av beløp 
over kr 8,5 mill. Maksimalt lånebeløp kr 2.000.000 

· Avdragsfritt 5 år, dernest 20 år nedbetalingstid.
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Lån vert finansiert med midlar frå Kraftfondet. Ordninga vert evaluert i 2027.

Kommunestyret - 070/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Rådmannen sette fram forslag til tillegg til vedtak:

Det vert avsett 4 mill.kr. til føremålet av saldo kraftfondet, øyremerkt bygging av lausdriftsfjøs for 
storfe

Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret med tilleggspunkt sett fram i møtet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Masfjorden kommune gjev gunstige lån til bygging av lausdriftsfjøs for storfehald i Masfjorden. 
Formålet er å behalda mest mogeleg av mjølk- og storfekjøtproduksjonen i kommunen etter 
lausdriftskravet for storfe trer i kraft i 2034. Det vert sett følgjande vilkår for lån :

· Lånebeløp avgrensa til 20 % av godkjent kostnadsoverslag mellom kr 5 – 8,5 mill. og 40 % 
av beløp over kr 8,5 mill. Maksimalt lånebeløp kr 2.000.000 

· Avdragsfritt 5 år, dernest 20 år nedbetalingstid.

Det vert avsett 4 mill.kr. til føremålet av saldo kraftfondet, øyremerkt bygging av lausdriftsfjøs for 
storfe.

Lån vert finansiert med midlar frå Kraftfondet. Ordninga vert evaluert i 2027.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Sveinung Toft FE-130 20/582

Saknr Utval Type Dato
118/2022 Formannskapet PS 05.12.2022
071/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Høyring og offentleg ettersyn - «Interkommunal plan for sjøareal i Region Nordhordland» 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
IKP sjø Nordhordland kontordag - høyring 21.11.2022
Interkommunal plan for sjøareal i Region Nordhordland - høyring 21.11.2022
Høyringsbrev 21.11.2022
Planskildring 21.11.2022
Føresegn 21.11.2022
Heile planområdet 21.11.2022
Planområdet Alver 21.11.2022
Planområdet Masfjorden 21.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Masfjorden kommune har ikkje vesentlege merknader til den interkommunale planen for sjøareal 
for region Nordhordland utover følgjande kommentar:

· Dersom utvidinga av akvakulturlokaliteten nord for Einestrand vert godkjent (ikkje råka av 
motsegn), rår ein til at eksisterande lokalitetar (areal vist med rosa og blåfarge går ut i 
endeleg plan.

Saksopplysningar:
Bakgrunn og fakta:
Det Interkommunale planutvalet gjorde følgjande vedtak (vedlagt) i møte 06.11.2022 i sak 25/22: 

«I medhald av plan og bygningslova § 5- 2 legg det Interkommunale planutvalet den interkommunale 
planen for sjøareal for Region Nordhordland med plankart, planskildring og føresegner på høyring og 
offentleg ettersyn med dei endringane som vart bestemt i møte.» 
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Kva saka gjeld: 

Kommunane Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen, Osterøy og Vaksdal har i 
fellesskap utarbeida eit forslag til interkommunal plan for sjøareala i kommunane (planen), jf.  plan 
og bygningslova (pbl.) §§9-1, 9-2 og 9-3. Det interkommunale planutvalet (IKPU) har fått mynde til å 
sende planen ut på høyring og offentleg ettersyn. Planen bygger på rammene i planprogrammet som 
vart vedteke av IKPU juni 2021.  

Interkommunal plan for sjøareal er ein plan på kommuneplannivå, jf. pbl. kap. 9. Det skal fastsettast 
juridisk bindande arealbruk med føresegn og retningsliner. Den interkommunale planen vert 
presentert samla, men kvar kommune skal til slutt gjere vedtak om sitt sjøareal som bygger på ein 
samla regional plan. Planen er utarbeidd etter planprosessreglane, jf. pbl. kap. 11. 

Kva område gjeld planen for:

Planområdet omfattar sjøareala i kommunane Alver, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden, Modalen, 
Osterøy og Vaksdal. Planområdet gjeld berre sjøområda. Det vil seia frå flo-målet i elveosar, vassflata 
, vassøyla ned og sjølve sjøbotn. Avgrensing ut i sjø er 1 nautisk mil utanfor grunnlinja og etter 
rammene elles i hamne- og farvasslova. 

Målet med planen                                                                                                                                                 
Eit hovudføremål med planlegging etter plan- og bygningslova. er å fremja berekraftig utvikling og 
bidra til samordning av statlege, regionale og kommunale oppgåver. Areal- og samfunnsplanlegging 
er ein sentral del av kommunane sitt arbeid med samfunnsutvikling. Denne planen skal vere ein 
arealplan for sjøareala, der heilskapen blir ivaretatt over kommunegrensene, og at det kan utviklast 
langsiktige rammer for berekraftig arealbruk, forvaltning og verdiskaping i sjøområda. Planen skal 
munne ut i ein juridisk bindande plan på kommuneplannivå.

Høyringsfrist for merknader er sett til 6. desember 2022. Kommunar, som treng meir tid på grunn av 
politisk handsaming, får forlenga frist i desember.

Liste med plandokument er lagt ved saka:

· IKP sjø Planskildring 20102022
IKP sjø Føresegn 20102022  

· IKP sjø KU og ROS 20102022 
IKP sjø KU og ROS vedlegg 20102022
IKP sjø kjelder 20102022  

https://aimblob.blob.core.windows.net/aimfiles/a1f9db9f-242b-4630-b9a8-2bc9276c8fa6.pdf
https://aimblob.blob.core.windows.net/aimfiles/8e9811cc-ee2c-431d-9dcf-0c6c8193b124.pdf
https://aimblob.blob.core.windows.net/aimfiles/a1f9db9f-242b-4630-b9a8-2bc9276c8fa6.pdf
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· IKP sjø Kunnskapsgrunnlag 20102022 
· Plankart for Masfjorden (eitt pr kommune er produsert, og eit for heile planområdet): 

Planskildringa er det dokumentet som viser hovudkonklusjonane i planen som no er sendt på 
høyring. 13 arealendringar er føreslått i Masfjorden kommune, jf. Side 52 og tabell 14  i den vedlagde 
planskildringa. Dette omfattar

4 akvakulturanlegg (3 utvidingar (Duesund, Ådnekvam, Einestrand/Kvingo og nytt ved Totland.                                                                                                                                    
3 hamneområde inkludert næring  ( i og ved Nordkvingevågen)                                                                                                                                                       
6 småbåtanlegg/hamn (Solheim (1), Hosteland (3), Giljane (1), Skjelsundet (1)).

Nedunder er lokaliteten ved Einestrand vist, saman med tidlegare godkjente lokalitetar. Den nye er 
vist med fiolett farge. Den rosa og den blå ligg inne i eksisterande kommuneplan som godkjente 
lokalitetar.

Vurdering

Administrasjonen har vurdert planframlegget, og meiner at det er eit balansert framlegg til arealbruk 
i sjø som no er på høyring.  Dei viktigaste innspela som gjaldt næringsareal er teke med i 
planframlegget, og eksisterande akvakulturlokalitetar har fått rom for naudsynte utvidingar. At ikkje 
alle innspel som vart sendt inn frå Masfjorden kommune er kome med, har sin forklaring i konflikt 
med andre arealinteresser, mellom anna farleier og fiske med vidare.

Dersom utvidinga av akvakulturlokaliteten nord for Einestrand vert godkjent (ikkje råka av motsegn) , 
rår ein til at eksisterande lokalitetar (areal vist med rosa og blåfarge går ut i endeleg plan). Då vil ein 
oppnå at framtidige anlegg kjem lenger bort frå eksisterande og planlagde bustadhus lenger sør på 
Einestrand, slik at eventuelle arealbrukskonfliktar knytt til lys- og støypåverknad vert redusert.

Dersom det politisk er ønskje om fleire endringar i planen, er det høve til å ta det med i  
høyringsfråsegna.  Alle framlegg vil verta vurdert særskilt av arbeidsgruppa/ planutvalet, og vert 
endringane mange i eit revidert plandokument,  kan det medføre nye høyring (avgrensa eller full), 
noko som kan medføra at planarbeidet vil strekkast meir ut i tid.

Konklusjon

Masfjorden kommune har ikkje vesentlege merknader til den interkommunale planen for sjøareal for 
region Nordhordland som no er på høyring, men ein rår til at dersom akvakulturlokaliteten nord for 
Einestrand vert godkjent (ikkje råka av motsegn) , rår ein til at eksisterande lokalitetar (areal vist med 
rosa og blåfarge går ut i endeleg plan).
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Formannskapet - 118/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Ordførar orienterte om at det var sendt inn eit innspel til planen frå to grunneigarar i Andvik om 
tiltak i sjø. Formannskapet samla seg om at innspel frå GNBR 28/2 og 28/9 skulle meldast som 
kommentar til planen og at formulering og kartutsnitt vert lagt fram i kommunestyremøtet.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Masfjorden kommune har ikkje vesentlege merknader til den interkommunale planen for sjøareal for 
region Nordhordland utover følgjande kommentarar:

· Dersom utvidinga av akvakulturlokaliteten nord for Einestrand vert godkjent (ikkje råka av 
motsegn), rår ein til at eksisterande lokalitetar (areal vist med rosa og blåfarge går ut i 
endeleg plan.

Kommunestyret - 071/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Masfjorden kommune har ikkje vesentlege merknader til den interkommunale planen for sjøareal 
for region Nordhordland utover følgjande kommentarar:

· Dersom utvidinga av akvakulturlokaliteten nord for Einestrand vert godkjent (ikkje råka 
av motsegn), rår ein til at eksisterande lokalitetar (areal vist med rosa og blåfarge går ut i 
endeleg plan.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID

Frank Kvinge FE-122, FA-K11 22/127

Saknr Utval Type Dato

119/2022 Formannskapet PS 05.12.2022

072/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Plan for Friluftslivet sine ferdselsårer for Masfjorden 2022-2030

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
VEDLEGG 2 RMNF 28.11.2022
VEDLEGG 3 Eldrerådet 28.11.2022
VEDLEGG 4 Nordbygda helselag 28.11.2022
VEDLEGG 5 Ivar Duesund 28.11.2022
VEDLEGG 6 Bergen og Hordaland turlag 28.11.2022
VEDLEGG 1 Nordbygda pensjonistlag 28.11.2022
Friluftslivet sine ferdselsårer i Masfjorden_ til formannskap 28.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Framlegg til vedtak
Rådmannen rår til at plan for friluftslivslivet sine ferdselsårer i Masfjorden kommune 2022-2030
vert vedteken. Det vert kvart år sett av kr 30 000 til mindre tiltak i planen. Midlane vert henta frå
Kulturfondet.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Masfjorden kommune vedtok i formannskap sak 029/2022 å utarbeida temaplan for friluftslivet sine
ferdselsårer i kommunen.

Administrasjonen har sidan den gong utarbeidd høyringsutkast for denne planen, og i formannskapet
- 095/2022 vart det gjort vedtak om å leggja ut planen på høyring:

FS - vedtak:
«Temaplan for friluftslivet sine ferselsårer i Masfjorden kommune» vert lagt ut på høyring med
høyringsfrist 25. november.

Fakta
Planen gjev oversikt over viktige ferdselsårer for friluftslivet i kommunen. Dei om lag 60 turrutene
som er teke med i planen har ein kome fram til i dialog med fjelltrimgruppene/idrettslaga i
kommunen. Masfjorden idrettsråd har og vore med i denne prosessen.
I kartlegginga har ein vurdert tilstanden til ferdselsårene, kva som er gjort av tilrettelegging og
tilretteleggingsbehov for dei ulike ferdselsårene.



Møtebok Kommunestyret Møte nr. 6, 15.12.22 Side 50 av 65

Dei aller fleste tiltaka i handlingsdelen er avhengige av at frivillige ønskjer å ta på seg arbeidet med 
oppgradering av løypenettet for at det skal bli utført. Tiltaka vert gjort i god dialog med kommunen 
og det vert løyvd tilskot til frivillige som ønskjer å bidra til tilrettelegging av ferdselsårer. Tiltak i 
planen  er avhengig av løyve frå grunneigar.

I større  tilretteleggingstiltak er det naturleg at kommunen tek på seg ei rolle som tiltakshavar, eller 
bidar med finansiering utover mindre tilskot. Dette gjeld også der kommunen er eigar av turvegar 
eller andre friluftslivsanlegg. 

Plan for friluftslivet sine ferdselsårer i Masfjorden har status som temaplan, og vil vera eit
kunnskapsgrunnlag for kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv, og skal rullerast samstundes
med handlingsplanen der, kvar haust.

Uttale
Planen vart lagt ut på høyring 26.10.22. Dette vart kunngjort på kommunen sine nettsider og 
Facebook. I tillegg vart det sendt ut brev til 22 lag og organisasjonar og råd.

Det har kome seks skriftlege merknader i løpet av høyringsperioden:

Avsendar Innspel Kommentar
Vedlegg 1:
Pensjonistforbundet 
Nordbygda

Kommunen må delta med 
midlar og vera behjelpeleg 
med å søkja midlar frå 
eksterne.
Det frivillige må bli verdsett 
av kommunen.

Fleire seterbygningar treng 
Oppgradering.

Ta med ca-tid på kor lang tid 
turen vil ta.

Det manglar mange avtalar 
med grunneigarar.

Den korte Bjørn West-
marsjen må inn i planen.

Feilinformasjon vedkomande 
Kringla- Stordalen : Første 
del av stien er dårleg merka.

To fjell i planen ber namnet 
Ådneburen. Skilja desse i 

Kommunen må for kvart år 
setja av midlar til tiltaka, og 
elles arbeida for å få 
eksterne midlar i samarbeid 
med frivillige. Alt dette er 
innarbeidd i planen, og i 
framlegg til vedtak av 
planen.

Høyrer ikkje heime i denne 
planen.
Kommunen løyver midlar til 
kulturvern. Jfr 
Kulturvernplan.

Dette framgår/ vil framgå i 
turomtalen på ut.no

Grunneigaravtalar (skriftlege 
eller munnlege) er ein 
føresetnad for tiltak. Dette 
er nemnd i planen og vil vera 
ein viktig del av arbeidet 
med realisering av tiltaka i 
planen.

Turen er lagt inn under «Nye 
turruter ein ønskjer inn i 
planen».

Oppdatert info lagt inn i 
planen.
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planen ved å kalla det eine 
Indre Ådneburen.

Viktig at det vert tilrettelagt 
turløyper med universell 
utforming

Ikkje naudsynt med 
namneendring. I planen vil 
det gå fram av det digitale 
kartet    ( ut.no) kvar turen 
går. Dei to turane ligg og i 
ulike delar av kommunen. 
Planen vert ikkje tilrådd 
endra.

Planen inneheld fleire  slike 
ferdselsårer, Hosteland ved 
idrettsbana, langs 
Haugsværvatnet og til 
dagsturhytta Kvingo.
Av kapasitetsmessige omsyn 
tilrår ikkje administrasjonen 
fleire  universelt utforma 
turvegar i denne omgang. 
Planen vert ikkje tilrådd 
endra.

Vedlegg 2:
Råd for menneske med 
nedsett funksjonsevne

Det er veldig positivt at det 
kjem ein plan som gjev 
oversikt over alle 
ferdselsårene i kommunen.

Planen og skiltinga bør få 
tydelegare fram kva turar 
som har universell utforming 
i heile eller deler av turen.

Det bør leggjast til rette for 
at fleire av turane har 
kvileplassar med benkar e.l. 
for dei som ikkje kan gå 
lange avstandar om gongen.

Eit viktig råd som vert teke 
med i planlegging av kvart 
einskild tiltak. Vert teke inn i 
planen som eit viktig 
moment.

Eit viktig råd som vert teke 
med i planlegging av kvart 
einskild tiltak som eit viktig 
moment.

Vedlegg 3:
Masfjorden eldreråd

Eldrerådet støttar 
framlegget til 
Pensjonistforbundet 
Nordbygda, jfr vedlegg 1

Vert teke til orientering.

Vedlegg 4:
Nordbygda helselag

Eldrerådet støttar 
framlegget til 
Pensjonistforbundet 
Nordbygda, jfr vedlegg 1

Viktig at planen inneheld 
turvegar tilrettelagt for 
rullestol og barnevogn, og at 
dei  ved startpunkt er merka  
med universell utforming.

Universelt utforma turvegar  

Vert teke til orientering.

Administrasjonen meiner at 
dette er med i planen og vil 
føgja opp innspelet. Planen 
vert ikkje endra.

Planen inneheld fleire  slike 
ferdselsårer; Hosteland ved 
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bør vera tilgjengelege i alle 
bygdelag. Nærturar.

Viktig å opparbeida gode 
parkeringsplassar ved 
startpunkt.

Ønskjer skildring av 
rundturar/turruter som 
kryssar kvarandre, jfr pkt 6.1 
i planen.

 

idrettsbana, langs 
Haugsværvatnet og til 
dagsturhytta Kvingo.
Av kapasitetsmessige omsyn 
tilrår ikkje administrasjonen 
fleire  universelt utforma 
turvegar i planen i denne 
omgang. Planen vert ikkje 
endra.

Administrasjonen meiner at 
dette er med i planen og vil 
føgja opp innspelet. Planen 
vert ikkje endra.

Vil bli lagt inn under Skildring 
pkt 6.1 i planen. Planen blir 
endra.

Vedlegg 5:
Ivar Duesund

Ønskjer turen til Snaufjellet
( Hosteland) inn i planen.

Turen er lagt inn under «Nye 
turruter ein ønskjer inn i 
planen».

Vedlegg 6:
Bergen og Hordaland turlag

Omgrepet «friluftsliv» må få 
ein klår definisjon

Ønsker at det vert lagt til ei 
kort skildring av naturen og 
kvalitetane ved dei ulike 
rutene.

Ønskjer at  dei T-merka 
rutene til turisthyttene vert 
synleggjorte.

Føresler å leggja til dei to 
mest brukte rutene til 
Skavlabu, samt ruta frå 
Andvik til Kalvedalen.

Definisjon lagt inn i planen 
kap. 2.

Vert lagt inn i planen.
Jfr 7.2-A3.

No omtala i kap. 2.

Rutene er lagt inn under 
«Nye turruter ein ønskjer inn 
i planen».

Utover dette har det kome fleire munnlege innspel der ein etterlyser fleire kortare turar i planen.

Masfjorden kommune er nøgd med at det er kome inn gode og konstruktive merknader og innspel  
til planen. 

Vurdering
Fleire av dei føreslåtte tiltaka i planen kan gjennomførast som del av ordinær drift og innanfor 
gjeldande ramme. Det er likevel viktig at kommunen kvart år set av midlar som kan nyttast til 
realisering av tiltak i planen; innkjøp av skilt, utstyr mm og symbolsk honnør/ mindre tilskot til 
frivillige i samband med dei mindre tiltaka i planen. Dette vert og påpeika i høyringsuttale.
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Ein rår til at kommunen kvart år set av kr 30 000 til slike tiltak.

Kommunar som har laga ein plan for friluftslivet sine ferdselsårer kan etter søknad få inntil kr 50 000 
frå fylkeskommunen til å realisera tilretteleggingstiltak i tråd med planen sin tiltaksdel.

I tillegg kjem ev større einskildtiltak. Desse vert teke med og kvart år prioriterte i samband med
rullering av handlingsdelen for Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv.

Høyringsinnspela vert tekne inn i plandokumentet.
Når det gjeld framlegg til nye turar i planen vil arbeidet med å legga desse turane inn i planen under 
6.1.A ( Oversyn over turar i planen) og 6.2 ( Kartoversyn) verta eit redaksjonelt arbeid som vert 
gjennomført asap. 

Konklusjon
Rådmannen rår til at  Plan for friluftslivslivet sine ferdselsårer i Masfjorden kommune 2022-2030 vert 
vedteken. Det vert kvart år sett av kr 30 000 til mindre tiltak i planen. Midlane vert henta frå 
Kulturfondet.

Formannskapet - 119/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Framlegg til vedtak

Rådmannen rår til at  plan for friluftslivslivet sine ferdselsårer i Masfjorden kommune 2022-2030 vert 
vedteken. Det vert kvart år sett av kr 30 000 til mindre tiltak i planen. Midlane vert henta frå 
Kulturfondet.

Kommunestyret - 072/2022

KS - behandling:
Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Rådmannen rår til at  plan for friluftslivslivet sine ferdselsårer i Masfjorden kommune 2022-2030 
vert vedteken. Det vert kvart år sett av kr 30 000 til mindre tiltak i planen. Midlane vert henta frå 
Kulturfondet.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-039, TI-&13 22/1100

Saknr Utval Type Dato
120/2022 Formannskapet PS 05.12.2022
073/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Høyring ny selskapsstruktur i NGIR 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Sak 10.22 Selskapsorganisering av NGIR 22.11.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Masfjorden kommune tilrår at representantskapet og styret i NGIR å gjere vedtak i saka om 
organisering av NGIR IKS på bakgrunn av:

· Det opprettast eit AS, med ansvar for næringsavfall, organisert under NGIR IKS
· Utfordringar knytt til fordeling av felles kostnader mellom sjølvkostområde og 

næringsområde vert å løyse gjennom interne rutinar og internrekneskapen. 

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Representantskapsmøte gjorde i sak 10/22, 13. juni 2022 følgjande vedtak: 

Representantskapet i NGIR vedtok i sitt møte 25.10.21 i sak 14/21 følgjande: «Styret legg i løpet av 
2022 fram eit forslag til modell for ny selskapsorganisering av NGIR.» 

Vedtaket vart gjort med bakgrunn i behovet for å leggja forholda til rette for NGIR når det gjeld 
framtidig regelverk for konkurranse på like vilkår. Samstundes vil ny organisering kunne leggja til 
rette for at NGIR framleis kan vera ein viktig samarbeidspart for næringslivet og kommunane i NGIR-
området, og vera ein bidragsytar i utviklinga av den sirkulære økonomien i Noreg. 

Det er utarbeid eit forslag til modell for ny selskapsorganisering av NGIR, som styret nå legg fram for 
reprentantskapet for innspel. Modellen er drøfta med dei tillitsvalte, som stilte seg positiv til 
modellen. Advokat Trine Lise Fromreide har gjort ei juridisk vurdering som fylgjer vedlagt. Denne 
konkluderer med at modellen er juridisk mogleg å innføra. 

Styret handsama saka i april og gav sin tilslutnad til modellen som er foreslått og vedtok å leggja 
saka fram for representantskapet for innspel. 

Når alle innspel er handsama vil saka bli lagt fram for endeleg vedtak i styret i august og i 
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representantskapet i oktober.

Masfjorden kommune fekk saka oversendt i e-post, datert 14.06.22 med følgjande moglegheit: Etter 
vedtak i NGIR sitt representantskap 13.06.22, sendast sak 10/22 til eigarkommunane for moglegheit 
til å koma med innspel til saka, innan 25. september 2022. Fristen er i seinare korrespondanse utvida 
til 31.12.22, med beskjed om endeleg handsaming i representantskapet våren 2023. 

Høyring

Sjå vedlegg 

Uttale

Masfjorden kommune tilrår representantskapet og styret i NGIR å gjere vedtak i saka om 
organisering av NGIR IKS på bakgrunn av følgjande konklusjonar:

· Det opprettast eit AS, med ansvar for næringsavfall, organisert under NGIR IKS
· Utfordringar knytt til fordeling av felles kostnader mellom sjølvkostområde og 

næringsområde vert å løyse gjennom interne rutinar og internrekneskapen. 

Vurdering

Saka er godt belyst i oversendt utgreiing og av selskapets leiing, i fleire møte m.a. regionrådet.  Ein 
har ikkje innvendingar til organisering av  næringsavfall i eige AS. 

Vi ynskjer å gje merknad til organiseringa, i til saman tre aksjeselskap, kor Hushald og Drift er tenkt 
som to eigne AS.  NGIR IKS er eit relativt oversiktleg  selskap, med avgrensa verksemd og få tilsette. 
Ein meiner difor at drifta i selskapet ikkje forsvarer den omfattande endringa av organiseringa, og 
meiner fordeling mellom NGIR Næring AS og NGIR IKS, kan løysast i internrekneskapen. Meiner i 
tillegg at organiseringa i tre selskap under NGIR IKS, vert kompliserande og kan vere fordyrande på 
sjølvkostområde, utan at tenesta isolert sett vert forbetra.  

Konklusjon
jf. Punkt kring uttale og framlegg til vedtak, tilrår at det vert skipa 1 og ikkje 3 aksjeselskap.    

Formannskapet - 120/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Masfjorden kommune tilrår at representantskapet og styret i NGIR å gjere vedtak i saka om 
organisering av NGIR IKS på bakgrunn av:
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· Det opprettast eit AS, med ansvar for næringsavfall, organisert under NGIR IKS
· Utfordringar knytt til fordeling av felles kostnader mellom sjølvkostområde og 

næringsområde vert å løyse gjennom interne rutinar og internrekneskapen. 

Kommunestyret - 073/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Masfjorden kommune tilrår at representantskapet og styret i NGIR å gjere vedtak i saka om 
organisering av NGIR IKS på bakgrunn av:

· Det opprettast eit AS, med ansvar for næringsavfall, organisert under NGIR IKS
· Utfordringar knytt til fordeling av felles kostnader mellom sjølvkostområde og 

næringsområde vert å løyse gjennom interne rutinar og internrekneskapen. 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 22/1149

Saknr Utval Type Dato
074/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Referatsak 

Tilknytte dokument:
1.   Anmodning om bosetting 2023 - Masfjorden kommune

2.   Høyring Regional plan for fornybar energi i Vestland 2023-2035 og handlingsprogram 2023-2027

3.   Protokoll 2-2022 Representantskap Region Nordhordland IKS, fredag 9.  desember.

4.   Protokoll frå Representantskap 2-2022 Region Nordhordland Helsehus IKS, fredag 9. desember

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 074/2022

KS - behandling:
Referatsaker:

· Skriv 1: Anmodning om bosetting 2023 - Masfjorden kommune

Kommunestyret samla seg om at rådmannen lager sak til formannskapet 30.jan basert på 
diskusjonen i møtet

· Skriv 2: Høyring Regional plan for fornybar energi i Vestland 2023-2035 og 
handlingsprogram 2023-2027

Kommunestyret samla seg om at rådmannen lager sak til formannskapet 30.jan

· Skriv 3: Protokoll 2-2022 Representantskap Region Nordhorlland IKS, fredag 9.desember

· Skriv 4: Protokoll frå Representantskapet 2-2022 Region Nordhordland Helsehus IKS, 
fredag 9.desember
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· Skriv 5: Løvemammaene anmoder landets kommuner om å fjerne nedre aldersgrense på 
ledsagerbevis (sendt ut direkte (e-post)).

Masfjorden kommunestyre vedtar samrøystes  å fjerne nedre aldersgrense på ledsagerbevis i 
Masfjorden kommune.

------------------------------------

Masfjorden kommune løyver kr 50 000 til prosjekt brannbil til Ukraina og oppmoder Gulen kommune 
om å gjere det same.

Orientering frå ordførar:

· ordførar orienterte kort om status byggefelt Ytre Haugsdal

· ordførar orienterte kort om status Masfjordvegen og Austfjordvegen

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-000, TI-&13 22/69

Saknr Utval Type Dato
075/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Høyring grunnrenteskatt på havbruk 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Høyringsnotat grunnrenteskatt på havbruk - departementet 13.12.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram for drøfting

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Finansdepartementet har sendt ut ei høyring på forslag om å innføre grunnrenteskatt på havbruk 
med verknad frå 1. januar 2023. Høyringsfristen er 4. januar 2023. 

Høyring

Utdrag frå sjølve høyringsbrevet; «Forslaget omfattar produksjon av laks, ørret og regnbueørret og 
inneber at grunnrenta skal skatteleggjast med ein effektiv sats på 40 prosent. Det er foreslått at 
reglane blir utforma slik at berre dei største aktørane vil betale grunnrenteskatt. Det skal skje ved at 
det blir føreslått eit botnfrådrag på mellom 4000 til 5000 tonn, tilsvarande høvesvis 54 og 67,5 mill 
kr. Botnfrådrag vil gjelde alle aktørar. Det blir føreslått vidare at skatten blir utforma som ein 
kontantstraumsskatt, det vil seie at inntekter og investeringar blir skattlagt løpande i det året dei blir 
opptjent. Ein sentral del av forslaget er at lokalsamfunn som stiller naturressursar til disposisjon, skal 
sikrast ei del av grunnrenteinntekta». Viser elles til vedlegg, sjølve høyringsnotatet.  

Uttale

Konklusjon
Saka vert lagt fram for drøfting – med tanke på å gje ein høyringsuttale innan fristen 4.1.2023. 
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Kommunestyret - 075/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Kommunestyret samla seg om følgjande framlegg til vedtak:

Rådmannen får fullmakt til å utforme høyringssvar frå Masfjorden kommune basert på drøftingane i 
møtet

Framlegg til vedtak sett fram i møtet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Rådmannen får fullmakt til å utforme høyringssvar frå Masfjorden kommune basert på drøftingane 
i møtet.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID

Svein Viktor Ellingbø FE-210 22/1163

Saknr Utval Type Dato

076/2022 Kommunestyret PS 15.12.2022

Budsjettrevisjon

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Bevillingsoversyn drift 14.12.2022
Bevillingsoversyn investering 14.12.2022
Økonomisk oversyn drift 14.12.2022
Investeringsprosjekt 14.12.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Driftsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn drift.

Investeringsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn investering.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Etter kommunelova § 14-5, 3. ledd skal rådmannen minst to gonger i året rapportere til
kommunestyret om utviklinga i inntekter og utgifter, samanheldt med årsbudsjettet. Etter
kommunelova sitt krav om årsbudsjettet sin bindande verknad, skal endringar av vesentleg karakter i
inntekter og utgifter som årsbudsjettet byggjar på meldast til kommunestyret. Kommunestyret skal
gjera naudsynte endringar i budsjettet for å oppretthalde lova sine krav om realisme og balanse.

Fakta
Opphavleg budsjett 2022 har vore justert fleire gangar gjennom budsjettåret. I denne saka er
budsjettet tilrådd justert med bakgrunn av rekneskapstal per november/desember og signaler om
vesentlege sentrale inntektspostar. Politiske vedtak gjennom året utan dei obligatoriske
budsjettskjema er og innarbeidd i bevillingsskjemaa som følgjer denne saka.

DRIFTSBUDSJETT

Sentrale inntektspostar
Rammetilskot er tilrådd auka med 1,7 mill. og skatteinngangen er tilrådd auka med 2,6 mill. Begge
justeringar er i tråd med siste KS inntektsprognosemodell. Andre generelle driftsinntekter omfattar
blant anna utbetalingar frå havbruksfondet. I 2022 får Masfjorden kommune 8,2 mill. frå
havbruksfondet og posten er tilrådd justert opp tilsvarande. Sum sentrale inntektspostar er som
følgje justert opp med 12,4 mill.
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Netto bevillingar til drift
Netto bevillingar til drift er i denne saka tilrådd justert ned med 2,5 mill., og fordeler seg som følgje:

Rammeområde
(tal i heile tusen)

Lønspostar
(auke +/red -)

Driftspostar
(auke +/red -)

Inntektspostar
(auke -/red +)

Netto
(auke +/red -)

FOLKEVALGTE ORGAN 0
ADMINISTRASJON 25 -299 -274
BARNEHAGE 502 93 -459 136
SKULE -104 490 -535 -149
HELSE -20 59 -67 -28
SOSIAL OG BARNEVERN 1 232 -885 347
PLEIE OG OMSORG 953 1 551 -1 673 831
KULTUR 70 685 -59 696
KYRKJA 318 318
TEKNISK 269 7 042 -501 6 810
ANDRE
TENESTEOMRÅDER

325 553 -12 055 -11 177

SUM 2 020 12 023 -16 533 -2 490

Rammeområde Administrasjoner tilrådd justert ned med kr 274.000 som følgje av refusjonsinntekter
som ikkje ligg i budsjettet.

Rammeområde Barnehageer tilrådd justert opp med kr 136.000 og rammeområde Skuleer tilrådd
justert ned med kr 149.000. Begge justeringar er på bakgrunn av rekneskapstal per
november/desember.

Rammeområde Helseer tilrådd justert ned med kr 28.000 i tråd med rekneskapstala per
november/desember.

Rammeområde Sosial og barneverner tilrådd justert opp med kr 347.000 som følgje av høgare
sosialstønadsutgifter for alle kommunane i NAV samarbeidet. Refusjonsinntekta for NAV Fensfjorden
er og justert litt ned som følgje av lågare bemanning i høve budsjett.

Rammeområde Pleie og omsorger tilrådd justert opp med kr 831.000. Justeringa omfattar høgare
fråværsutgifter, høgare prosjektaktivitet og høgare fråværs- og prosjektrefusjonar.

Rammeområde Kulturer tilrådd justert opp med kr 696.000 som følgje av innarbeidde politisk
vedtekne tilskot, utlån og forskotteringar. Samstundes er aktiviteten kring tursti til dagsturhytta noko
forsinka slik at om lag 2/3 delar av kostnaden er forventa å komme etter 2022 (0,7 mill.). Denne
reduksjonen er innarbeidd i driftsutgiftene for rammeområdet.

Rammeområde Kyrkjaer tilrådd justert opp med kr 318.000 som følgje av ekstra bevillingar til
gravplassar.

Rammeområde Teknisker tilrådd justert opp med kr 6.810.000. Innarbeiding av KS sak 050/2022,
051/2022 og 060/2022 står for 6,0 mill. av justeringa. Resten av justeringa er på bakgrunn av
rekneskapstal per november/desember.

Rammeområde Andre tenesteområdeer tilrådd justert opp med ein netto inntekt på kr 11.177.000.
Sal av konsesjonskraft er i denne saka tilrådd justert opp med 12,0 mill. i tråd med siste prognose på
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ein salsinntekt for heile 2022 rundt 31,0 mill. Innarbeiding av KS sak 059/2022 justerer opp
driftsutgiftene med 0,4 mill. Resten av justeringane er på bakgrunn av rekneskapstal per
november/desember.

Netto finansutgifter
Renteinntekter er tilrådd justert opp med 0,65 mill. i tråd med høgare avkastning på kommunen sitt
overskotslikviditet. Samstundes er det venta at finansplasseringane i år gjer ein urealast tap ved
årsskiftet på om lag 5,3 mill. Som følgja av dette er netto finansutgifter tilrådd justert opp med 4,65
mill.

Netto driftsresultat
Med dei tilrådde justeringar i denne saka blir netto driftsresultatet i 2022 eit overskot på 2,6 mill.
Dette utgjer 0,9 % av dei budsjetterte brutto driftsinntektene i budsjettåret, og er litt under vedtatt
handlingsregel. Det manglar 2,7 mill. for å oppfylle handlingsregelen på minst 1,75 % i
driftsoverskott.

INVESTERINGSBUDSJETT

Investeringsutgifter
Investeringsutgifter er tilrådd justert opp med 1,9 mill. som følgje av små overskridingar for fleire av
prosjekta gjennom året.

Investeringsinntekter
Investeringsinntekter er tilrådd justert ned med kr 78.000 i tråd md rekneskapstal per
november/desember.

Netto investeringsutgifter er som følgje av dei tilrådde endringar justert opp med 1,8 mill. Denne
auken blir finansiert med auke i overføringar frå drift (bruk av disposisjonsfond) på 0,7 mill. og auke i
bruk av ubundne investeringsfond.

Ubundne investeringsfond har dei siste par åra blitt brukt til å finansiere investeringsaktiviteten til
kommunen utan opptak av nye lån. Med ein bruk på 9,55 mill. i 2022 blir det 4,2 mill. igjen av fondet
til bruk i 2023.

Vurdering
Justert budsjett 2022 inklusiv dei tilrådde justeringar i denne saka viser at disposisjonsfondet aukar
med 1,6 mill. Samstundes varslar framlegget til statsbudsjett for 2023 eit eittårig trekk for
kommunen sine rammeoverføringar på 27,4 mill. i 2023. Det er viktig at kommunen klarer å setje
meirinntekta i 2022 av til å kunne dekke trekket i 2023 for å unngå store endringar i
tenesteproduksjonen og eller høg bruk av tidlegare avsette disposisjonsmidlar.

Kommunestyret - 076/2022

KS - behandling:
Økonomileiar Svein Viktor Ellingbø møtte til denne saka og svara på spørsmål.

Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak var samrøystes vedteke.
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KS - vedtak:
Driftsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn drift.

Investeringsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn investering. 
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Rett utskrift frå møteboka frå kommunestyret 15.12.22 vert vitna:

_____________________
Karstein Totland
ordførar

_____________________
Atle Nordland
kommunestyremedlem

_____________________
Stian Søvik
kommunestyremedlem


